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Petek, 15. decembra 2017, ob 18.00,
Steklena galerija Logatec,
odprtje Božično-novoletne likovne razstave  
Društva likovnikov Logatec.
V kulturnem programu bo nastopil ženski komorni zbor  
Kresnice iz Loške doline. 
Razstava bo na ogled do konca januarja.
Org. in info: DLL, J. Ovsec 041 265 329

Nedelja, 7. januarja 2018, ob 19.00, 
Športna dvorana Logatec,
Gala novoletni koncert - Simfonični orkester Cantabile,   
MePZ Adoramus, KZ Ipavska, Miro Božič, orglice, 
Mojca Bitenc, sopran, Lucas Somoza Osterc, bariton,  
Estera Stojko, alt, Laura Bartelj, violina.
Org. in info: Simfonični orkester Cantabile

Četrtek, 11. januarja 2018, ob 19.00,
Knjižnica Logatec,
predavanje Pogovori z otroki in najstniki /  
specialni pedagog - Marko Juhant 
Org. in info: Knjižnica Logatec,  http://www.log.sik.si/

Četrtek, 18. januarja 2018, ob 19.00,
Knjižnica Logatec,
predavanje 107 dni Alp - Pohod po rdeči poti Via Alpina /  
planinski vodnik  in strasten turni smučar - Igor Gruber 
Org. in info: Knjižnica Logatec,  http://www.log.sik.si/

Četrtek, 25. januarja 2018, ob 19.00,
Knjižnica Logatec,
predavanje Kako povečati sposobnost učenja / hipnoterapist - Mitja Rot 
Org. in info: Knjižnica Logatec, http://www.log.sik.si/

NAPOVEDNIK DOGODKOV
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UVODNIK

smo v času velikega pričakovanja, imenovanega advent. Vsi želi-
mo, da bi novo rojeno dete prineslo več blaginje, miru, človekovih 
pravic in medsebojnega spoštovanja.

Konec novembra smo praznovali 130 let rojstva dr. Andreja Go-
sarja. Človeka, ki je vse svoje življenje posvetil družbenim vedam. 
Spoštoval, častil in predan je bil Gospodu. Bil je politično neod-
visen, kar ni bilo všeč ne desnim ne levim političnim strankam. 
Imel je svojo pot za pravičnejši družbeni red. Čeprav vzoren javni 
delavec, oče velike družine in globokoveren kristjan, je bil tujec 
tudi med katoličani. 

Zakaj vam to pišem v veselem decembru? Zato, ker nam je naš do-
mačin dr. Gosar kazal pot pravičnosti in pravega veselja. Veseli smo 
takrat, ko v sebi ne nosimo bremena, lahko vsakomur pogledamo v 
oči, stisnemo roko in zaželimo, kar želimo tudi sebi. 

V mesecu z najmanj svetlobe se veselimo treh dobrih mož, sv. 
Miklavža, božička in dedka Mraza. Vsak izmed njih prinaša svojo 
svetlobo v naša srca, za vsakega, pa naj bo še tako tog v svojih 
življenjskih pogledih in strokovno matematično podkrepljenih fi-
zikalnih dognanjih. Vsi radi prejemamo in tudi dajemo darila. Zelo 
pomembna sta pri obdarovanju namen in izražena dobronamerna 
želja. Z darilom, ki ga izročamo s slabo voljo ali jezo, dobitniku 
podzavestno škodujemo. Iskreno obdarovanje, dobre misli, pomoč 
ubogim torej krepijo naše telo in duševno zdravje. Zmanjšujejo 
krvni tlak, obremenitev notranjih organov preko nadledvične žleze 
in zboljšujejo srčno-žilni sistem. Darovi niso samo v materialni 
obliki, zelo velik dar je lepa misel, lepo izrečena beseda, dobro 
delo. Vse te oblike darov so energije, enako denar, le da se spremi-
njajo. Iz fizike vemo, da so neustvarljive in neuničljive. 

V teh prazničnih dneh želim, da se poveselimo, pogovarjamo in 
družimo. Kolikor zmorete, obiščite prireditve. Doma poskrbite za 
toplo vzdušje, predvsem naj med nami prevladuje mir božičnega 
večera in zahvala za vse, kar imamo, mlado državo, pa tudi za 
osebno stisko. Prav slednjo bomo z dobrimi ljudmi okrog sebe 
rešili in osebnostno zrastli.

Vesel božič vam želim, čestitke ob dnevu samostojnosti in enotno-
sti ter vse lepo v novem letu 2018.

Vaš župan Berto Menard

Spoštovane občanke, 
spoštovani občani,
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TELEKOM SLOVENIJE ŠIRI OPTIČNO OMREŽJE NA OBMOČJU LOGATCA 

IZ OBČINSKE HIŠE

Društveno dogajanje je pomem-
ben del življenja v naši občini. 
Veliko občanov je tudi članov 

občinskih društev, ki s ponosom in vne-
mo skrbijo, da je vsakdan v naši občini 
lepši, varnejši ali športno in kulturno pe-
strejši. In vsakdo, ki plačuje dohodnino, 
lahko našim društvom še dodatno po-
maga, tako da jim podari do 0,5 % svoje 
dohodnine ... to ga nič ne stane, pomeni 
pa veliko. 

V naši občini je 42 društev, ki jim lahko 
podarite del svoj dohodnine in tako poma-
gate pri njihovih prizadevanjih. Če se za to 
ne odločite, gre vaših pol odstotka nazaj v 
proračun. 

Tam vsako leto ostane več kot 4 milijone 
evrov neporabljenih, čeprav verjamemo, da 
bi jih ravno naša društva znala najbolje in 
najkoristneje porabiti. Vsakdo se verjetno 
najprej spomni naših prostovoljnih gasilcev, 
ti si vedno zaslužijo našo pomoč. Ima pa naj-
brž vsak ob njih še kakšno svoje najljubše 
občinsko društvo, tudi njim lahko podarite 
svojih pol odstotka. Če bi radi pol odstotka 
razdelili med več društev, lahko storite tudi 
to – izberete jih lahko do največ pet. 

Kako lahko darujete? Preprosto: preko 
sistema e-Davki ali se pozanimate pri dru-
štvih samih. Lahko pa obiščete spletno 

Telekom Slovenije v sodelovanju z Občino Logatec 
gradi optično omrežje, ki bo prebivalcem omogočilo 
višje internetne hitrosti in boljšo izkušnjo spremljanja 

televizije. V Telekomu Slovenije sicer predvidevajo, da bo 
gradnja v sodelovanju s krajani in občino potekala tekoče, 
tako da bi izgradnjo celotnega novega optičnega omrežja na 
predvidenem območju zaključili do konca leta 2018.
 
Glavna prednost optičnega omrežja je velika pasovna širina, ki 
omogoča hitrejši, zanesljivejši in varnejši prenos podatkov, saj je 
optična povezava manj občutljiva na elektromagnetne motnje in 
udar strele. Optično omrežje zagotavlja kakovostno uporabo ši-
rokopasovnih storitev, kot so televizija, internet in internetna te-
lefonija. 
 
V Telekomu Slovenije priporočajo, da se krajani za prehod na op-
tiko odločijo že v času izvedbe gradbenih del, saj bodo po tem 
dodatni izkopi za povezave do hiš potekali z daljšim časovnim 
zamikom. Dela so se že pričela, potekala pa bodo v naseljih Kalce, 
Gornji Logatec, Logatec, Blekova vas in Martinj Hrib.

PODPRITE NAŠA DRUŠTVA, KER VAS NIČ NE STANE
stran dobrodelen.si. Tam vas čaka seznam 
vseh društev iz naše občine – poiščete jih 
po poštni številki, označite jih, vpišite svo-
je podatke, si natisnite obrazec in ga do 
konca leta odnesite ali pošljite na finanč-
ni urad. Vaša odločitev velja do preklica 

Več informacij o ponudbi Telekoma Slovenije je na voljo v Tele-
komovih centrih Ljubljana, v nakupovalnem središču Citypark, na 
Vilharjevi 25 ter na Pogačarjevem trgu 2 in ploščadi Ajdovščina 
1 v središču mesta. 

Za dodatne informacije so vam svetovalci Telekoma Slovenije 24 
ur na dan na voljo tudi na brezplačni številki 080 8000 ter na e-
-naslovu tc.ljcitypark@telekom.si ali info@telekom.si. 

Sicer pa lahko vsi zainteresirani gradnjo optičnega omrežja Te-
lekoma Slovenije po vsej Sloveniji spremljate na spletni strani 
http://ts.si/gradnja-optike, kjer lahko preverite tudi možnosti na 
posameznih lokacijah in oddate prednaročilo za vzpostavitev pri-
ključka. 

Za dodatne informacije v zvezi s širjenjem optičnega omrežja v 
Občini Logatec se lahko obrnete na Leopolda Strajnarja (e-naslov: 
leopold.strajnar@telekom.si, telefonska številka: 01 500 6534).

http://www.telekom.si/

oziroma spremembe prejemnikov. Bodite 
dobrodelni še letos, da bo že naslednje leto 
tudi zaradi vas življenje v naši občini še 
lepše, boljše, varnejše. 

Hvala.

Območna obrtno-podjetniška zbornica Logatec

RAZPIS PROSTEGA  
DELOVNEGA MESTA
Naziv delovnega mesta: Strokovni sodelavec na projektu (m/ž)
Kraj dela: Logatec in Ljubljana
Opis del in nalog: osnovno podjetniško svetovanje in informiranje; organizacija dogodkov; 
strokovno in administrativno delo na projektu; koordiniranje pri izvajanju aktivnosti na  
projektu; opravljanje drugih nalog v povezavi z delovnim področjem, itd.
Zahtevana izobrazba: najmanj visokošolska strokovna izobrazba
Področje izobrazbe: ekonomija, poslovne in upravne vede, pravne vede, družbene vede, ipd.
Zaželene izkušnje (tudi prek študentskega dela): komunikacijske sposobnosti; 
podjetnost; delo z ljudmi; osnovno poznavanje marketinga, prava, podjetništva,  
managementa, HRM, mednarodnega poslovanja, javnih razpisov itd.
Znanje tujih jezikov: angleščina (osnovno)
Nudimo: delo v spodbudnem podpornem podjetniškem okolju; zagotovljeno uvajanje in 
strokovno mentorstvo; možnost izobraževanja in strokovnega razvoja
Trajanje zaposlitve: določen čas 24 mesecev (projekt)
Rok za prijavo: 31. december 2017
Podrobnejša predstavitev razpisa: www.ooz-logatec.si
Vrsta prijave in kontakt za dodatne informacije: e-pošta dejan.sraml@ozs.si;  
pošti OOZ Logatec, Tržaška c. 11, 1370 Logatec
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KONSERVATORSKO-RESTAVRATORSKA DELA NA ENOTAH  
KULTURNE DEDIŠČINE V LASTI OBČINE LOGATEC

IZ OBČINSKE HIŠE

Občina Logatec je lastnica skoraj 38 enot kulturne de-
diščine. V zadnjem desetletju jih je obnavljala sproti 
glede na nujnost sanacije, na zadnjih desetih enotah 

pa bodo konservatorsko-restavratorska dela opravljena v le-
tih 2017 in 2018. 

Preko Portala javnih naročil je bil izveden postopek pridobitve 
najugodnejše ponudbe prijavitelja, ki lahko zagotovi ustrezno 
sanacijo. Nad slednjimi bdi Zavod za varstvo kulturne dediščine. 
Podjetje Amoret restavratorstvo, d.o.o., je poslalo najugodnejšo 
ponudbo in bilo izbrano za izvajalca del. Ponudba izpolnjuje tudi 
vse zahteve Zavoda za varstvo kulturne dediščine in Občine Lo-
gatec. Prva dela so že bila opravljena takoj po podpisu pogodbe v 
drugi polovici oktobra 2017.

Spominsko znamenje Ljubi Bavdek, EŠD: 21534 in Spominsko 
znamenje partizanom na Židovniku - Petkovec, EŠD: 21537 sta 
bila oktobra že sanirana. 

V nabor enot kulturne dediščine, ki bo deležna temeljite sanacije, 
pa so uvrščeni še: 
- Kapelica sv. Jožefa, EŠD 18612,
- Kapelica sv. Martina, EŠD: 18613,
- Kapelica v Ponikvah, EŠD: 21531,
- Spomenik padlim v NOB v Gorenjem Logatcu, EŠD: 21502,
- Spominska kapela padlim v 1. svetovni vojni, EŠD: 18610,
- Spominsko znamenje pri hiši Brod 13, EŠD: 18634,
- Spominsko znamenje žrtvama črne roke pri Jački, EŠD: 21519 in
- Znamenje na Tovarniški cesti, EŠD: 18633.

V primerih, kjer je treba izvesti konservatorsko restavratorske po-
sege na kipih oz. delih spomenikov, ki se jih lahko odstrani, bodo 
slednji premeščeni v izvajalčeve prostore in spomladi ponovno na-
meščeni na svoja mesta. Dela, ki se jih izvede na samem mestu, pa 
bodo izvedena glede na vremenske razmere. 

Renata Gutnik
Višji svetovalec za turizem, kulturno dediščino  

in kulturo Občina Logatec

Spominska kapela padlim  
v 1. svetovni vojni z novim  
stojalom za sveče
Spominska kapela padlim v 1. svetovni vojni je bila obno-
vljena v letu 2013, še isto leto pa so vandali v vsega dobrem 
tednu od montaže že poškodovali pipo na pitniku. Poško-
dovana bronasta pipa in del podstavka pitnika sta bila od-
stranjena, pitnik pa bo dobil celovito podobo v sklopu nove 
sanacije. 

Še pred sanacijo pa je bilo treba poskrbeti tudi za poseben 
element, ki ga je odobril Zavod za varstvo kulturne dedišči-
ne, in sicer stojalo za sveče. Stojalo je narejeno tako, da se 
sveče lahko zatakne vanj, da jih veter ne prevrže. Svečnik 
je namenjen vsem, ki prinašate sveče in se s tem poklonite 
žrtvam in njihovim sorodnikom. 

Zato prosimo vse, ki sveče prinašate, da uporabljate temu 
namenjen svečnik. Sveče, ki so brez zaščite – brez pokrovč-
ka, postavljene v pločevinastih posodah, napolnjenih s pe-
skom, postavljene ob zid kapele, lahko s svojim gorenjem 
zaradi bližine uničujejo barvo fasade. 

Ob zadnji obnovi te izjemne enote kulturne dediščine je bila 
namreč najdena prvotna barva kapele in v taki je sedaj tudi 
pobarvana. Kot tako si jo želimo ohranjati tako za naše ge-
neracije kot zanamce, zato bomo cenili, da sveče vstavljate v 
samo za ta namen postavljeno stojalo.

Renata Gutnik
Višji svetovalec za turizem, kulturno dediščino in kulturo

Občina Logatec

VABILO
Vabljeni na dveurni tečaj  iz temeljnih postopkov 

oživljanja in uporabe AED, s katerim se naučite reševati 
življenja ob nenadnem srčnem zastoju. Tečaj izvajajo 

zaposleni v ZD Logatec.

Za udeležbo se prijavite na email: ksnaklo@gmail.com ali 
po telefonu 041 370 335, kjer boste tudi dobili nadaljnje 

informacije.

Krajevna skupnost v sodelovanju ZD Logatec
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OBČINE LOGATEC, IDRIJA IN CERKNO V 2017 USPEŠNO S SKUPNIMI PROJEKTI

IZ OBČINSKE HIŠE

Da je v slogi moč, se kaže v LAS s CILjem, kjer smo po-
vezane občine Cerkno, Idrija in Logatec. Občine sode-
lujemo v več skupnih in povezovalnih projektih, z iz-

vedbo katerih smo pričeli v letu 2017. Prvi dosežki so že lepo 
vidni. Projekte sofinancirata Evropska unija iz skladov ESRR 
in EKSRP ter Republika Slovenija.

Salomon d.o.o. Ljubljana
Vevška cesta 52,, 1260 Ljubljana - Polje

Tel: +386 15 880 500
Fax: +386 15 880 853
E- mai: info@salomoneco.si
www.salomoneco.si

OBRATI DRUŽBE:

PE Logatec
IOC Zapolje III/9, 1370 Logatec
T: +386 41 333 769

PE Ljubljana
Šlandrova ulica 4A, 1231 Ljubljana-Črnuče
T: +386 1 588 08 51

STAREGA PAPIRJA, KARTONA IN VSEH VRST 
ODPADNIH TER BARVNIH KOVIN

ODKUP

LOGATEC

+386 41 333 769
logatec@salomoneco.si

LJUBLJANA

+386 51 200 985
ljubljana@salomoneco.si

Formica Cerkno-Idrija-Logatec
V projektu, namenjenem coworkingu, je bila zagotovljena opre-
ma prostorov, v letu 2018, po uradnem odprtju prostorov na se-
dežu Območne obrtno-podjetniške zbornice Logatec, pa izvajalci 
coworkingov pričnejo z naborom zainteresirane javnosti. 

Dobimo se na tržnici – skupno trženje lokalnih produktov 
Cerkno-Idrija-Logatec
Občine smo izpolnile svoje cilje za 2017 in poleg uspešno izpeljanih 
aktivnosti za promocijo tržnic in prodajo lokalno pridelanih pridelkov 
in izdelkov priskrbele tudi manjkajočo opremo. Na logaški lokalni tr-
žnici od 28. novembra že stoji pet ličnih zaprtih stojnic, ki zagotavlja-
jo več udobja za razstavljavce ter lepši videz tega dela središča mesta.

Z dvema projektoma, povezanima z dediščino 20. stoletja, in Potjo miru 
– Zaledjem Soške fronte pričnemo v prihajajočem letu. Določene aktiv-
nosti pa smo v Logatcu že lahko pričeli izvajati. Od 21. novembra dalje 
potekajo v okolici tunela iz časa 1. svetovne vojne in v njem pripravljalna 
dela, ki so uvod v sanacijo tunela in vzpostavitev njegove funkcionalne 
rabe. Vsem sosedom, ki ste nam pomagali pri uresničitvi projekta s tvor-
nim sodelovanjem in izredno pozitivnim pristopom, se najlepše zahva-
ljujemo, zainteresirano javnost pa vabimo k spremljanju objav na to temo 
na uradnem občinskem spletišču logatec.si. 

Besedilo in foto: Renata Gutnik, Višji svetovalec II 
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OB DNEVU SPOMINA NA ŽRTVE PROMETNIH NESREČ POKLON ŽIVLJENJU

IZ OBČINSKE HIŠE

Tretjo nedeljo v novembru smo 
tudi v Logatcu obeležili svetov-
ni dan spomina na žrtve prome-

tnih nesreč, ki je letos potekal pod ge-
slom V poklon življenju. 

Na priložnostni prireditvi so poleg župana 
sodelovali tudi predstavniki Zveze šoferjev 
in avtomehanikov ter gasilci in policisti. 
»Razlog za trpljenje ni vedno usoda, temveč  
tudi neodgovorno in objestno vedenje neka-
terih udeležencev v prometu,« je v nagovoru 
poudaril Niko Čuk, predsednik ZŠAM, med-

tem ko je župan Berto Menard pozval, naj ob 
spominu na mrtve razmišljamo o življenju in 
opozoril na pomen darovanja organov.

Nekaj spodbudne statistike je nanizal Blaž 
Alič s Policijske postaje Logatec, ki je med 
drugim povedal, da letos v Logatcu niso be-
ležili nesreče s smrtnim izidom, s težjo tele-
sno poškodbo pa eno. »V primerjavi s pre-
teklimi leti je stanje boljše, saj je bilo letos 
tudi manj nesreč z lahkimi telesnimi poškod-
bami,« je dejal Alič in napovedal, da bodo 
policisti v prednovoletnem času poostrili 

nadzor. Anže Albreht, pobudnik odmevne 
akcije  Ustvarimo reševalni pas, je prisotnim 
vnovič pojasnil način umikanja na avtocesti 
in poudaril, da ob nesrečah štejejo sekunde. 
Otroci z Osnovne šole 8 talcev Logatec, ki so 
pripravili likovno razstavo na temo spomina 
na žrtve prometnih nesreč, so spregovorili 
o svojih slikah in svojem videnju te proble-
matike, ob koncu pa je predsednik ZŠAM 
simbolično prižgal svečo v spomin žrtvam 
prometnih nesreč.

Blanka Markovič Kocen
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Lokalne akcijske skupine (LAS) so ra-
zvojna partnerstva, ki na lokalnem 
območju delujejo z interesom pod-

pore projektov, ki prispevajo k razvoju ob-
močja. V Sloveniji je 37 LASov, ki so dobili 
sredstva iz kmetijskega, ribiškega ali regi-
onalnega sklada. Naš LAS obsega območje 
občin Idrija, Logatec in Cerkno in ima pra-
vico do koriščenja sredstev iz kmetijskega 
(EKSRP) in regionalnega (ESRR) sklada. 

V oktobru smo začeli izvajati projekt sodelo-
vanja LAS z naslovom Zgodbe rok in krajev, 
kjer se izvaja analiza stanja rokodelcev in se 
pripravlja zasnova kompetenc rokodelcev za 
pridobivanje nacionalnih poklicnih kvalifika-
cij. Dela se tudi na kakovosti mreže rokodel-
cev in kakovosti izdelkov, predvsem na stro-
kovnih srečanjih, delavnicah in ocenjevanju 
izdelkov za pridobitev označbe Art&Craft. 

Kot projekte sodelovanja med LASi smo na 
razpis kmetijskega sklada prijavili štiri pro-
jekte, in sicer projekt z naslovom Novi izzivi 
slovenske drobnice na temo drobnice in ovčje 
volne, projekt z naslovom Odprta vrata kme-
tij na temo senenega mleka, projekt IKT za 
razvoj podeželja in socialno vključenost za 
izvedbo računalniških izobraževanj, ki bodo 

LOKALNA AKCIJSKA SKUPINA LAS S CILJEM
lokacijsko in vsebinsko blizu podeželskim pre-
bivalcem, ter projekt Med-O-Vita, ki obravna-
va temo čebelarstva. Rezultate razpisa priča-
kujemo v kratkem. LAS izvaja tudi projekte, 
ki so bili pripravljeni na osnovi prepoznanih 
potreb in priložnosti iz strategije lokalnega 
razvoja za obdobje 2014 – 2020. V ta namen 
LAS skupaj z Občino Logatec, Občino Idrija 
in Občino Cerkno že izvaja skupne projekte 
Dobimo se na tržnici, Formica in Vključimo 
se. Projekt Dobimo se na tržnici vključuje 
dogodke, ki se izvajajo na lokalnih tržnicah 
v Idriji, Cerknem in Logatcu ter pripomorejo 
k večji prepoznavnosti in promociji lokalne 
hrane in drugih lokalnih produktov. V projektu 
Formica se vzpostavljajo trije coworking cen-
tri, kjer bodo imeli udeleženci možnost upora-
bljati brezplačni prostor in osnovno opremo ter 
sodelovati z ustreznimi mentorji. Izvajajo se 
tudi podjetniške delavnice in izobraževanja, ki 
zainteresiranim posameznikom pomagajo na 
njihovi podjetniški poti. Projekt Vključimo se 

se izvaja v enajstih urbanih naseljih na obmo-
čju, in sicer: Idrija, Črni Vrh, Godovič, Spo-
dnja Idrija, Logatec, Laze, Rovte, Hotedršica, 
Cerkno, Dolenji Novaki, Šebrelje. Projekt 
vključuje aktivnosti za ranljive skupine. V vsa-
kem naselju se izvajajo animacijske delavnice, 
na katerih prisotni prebivalci in predstavniki 
ranljivih skupin izberejo nekaj izobraževalnih 
dejavnosti, ki se jih bo v nadaljevanju projekta 
tudi izvedlo.

LAS s CILjem nudi preko vodilnega partnerja 
ICRA d.o.o. Idrija brezplačna svetovanja za 
vse potencialne prijavitelje, zato vabimo vse 
zainteresirane, da prijavite svoje projekte na 
razpis, ki bo objavljen v letu 2018, da obišče-
te spletno stran: http://las-sciljem.si/  ali nas 
pokličete na telefonsko številko 05 37 43 914 
(Darja Lahajnar) ali 05 37 43 913 (Špela Ru-
dolf).

Pripravila: Darja Lahajnar, ICRA d.o.o. Idrija
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Lokalne akcijske skupine (LAS) so razvojna partnerstva, ki na lokalnem 
območju delujejo z interesom podpore projektov, ki prispevajo k 
razvoju območja. V Sloveniji je 37 LASov, ki so dobili sredstva iz 
kmetijskega, ribiškega ali regionalnega sklada. Naš LAS obsega 
območje občin Idrija, Logatec in Cerkno in ima pravico do koriščenja 
sredstev iz kmetijskega (EKSRP) in regionalnega (ESRR) sklada.  

V oktobru smo začeli izvajati projekt sodelovanja LAS z naslovom 
Zgodbe rok in krajev, kjer se izvaja analiza stanja rokodelcev in se 
pripravlja zasnova kompetenc rokodelcev za pridobivanje nacionalnih 
poklicnih kvalifikacij. Dela se tudi na kakovosti mreže rokodelcev in 
kakovosti izdelkov, predvsem na strokovnih srečanjih, delavnicah in 
ocenjevanju izdelkov za pridobitev označbe Art&Craft.  
 
Kot projekte sodelovanja med LASi smo na razpis kmetijskega sklada 
prijavili štiri projekte, in sicer projekt z naslovom Novi izzivi slovenske 
drobnice na temo drobnice in ovčje volne, projekt z naslovom Odprta 
vrata kmetij na temo senenega mleka, projekt IKT za razvoj 
podeželja in socialno vključenost za izvedbo računalniških 
izobraževanj, ki bodo lokacijsko in vsebinsko blizu podeželskim 
prebivalcem, ter projekt Med-O-Vita, ki obravnava temo čebelarstva. 
Rezultate razpisa pričakujemo v kratkem. 
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LOGATEC BI MORAL IMETI ULICO ALI TRG DR. ANDREJA GOSARJA

AKTUALNO

Ob 130. obletnici rojstva  dr. Andreja Gosarja  je v Narodnem 
domu potekal 6. Gosarjev večer, na katerem so med drugim 
predstavili digitalizirano zapuščino tega velikega Logatča-

na in razglednično dopisnico, ki jo je ob obletnici njegovega rojstva 
izdala Pošta Slovenije. Svoj pogled na življenje in delo pravnika, po-
litika, sociologa in pedagoga je predstavil gost večera prof. dr. Igor 
Grdina,  zgodovinar in literarni zgodovinar, ki je med drugim pou-
daril, da bi si Logatčan dr. Andrej Gosar v svojem rojstnem mestu 
zaslužil ne samo spomenik, temveč tudi ulico ali trg.

Občina Logatec se že nekaj let trudi ohraniti spomin na tega veli-
kega Logatčana, čigar ideje in misli bi zlahka preslikali na današnji 
čas. Kot je uvodoma poudaril župan Berto Menard, je Gosar vedel, 
da je treba z lastnino upravljati, ljudem pa dati možnost, da delajo, 
razmišljajo in živijo. »Ob poznavanju tez Andreja Gosarja bi naša 
mlada država živela drugače,« je med drugim dejal župan. »Naša 
vlada, politiki in gospodarstveniki bi morali brati Andreja Gosarja.« 
Po Menardovem mnenju bo treba vnovič razmisliti o tezah, ki jih je 
pred sto leti zapisal Gosar. Prof. dr. Igor Grdina je občinstvu v Veliki 
dvorani Narodnega doma ponudil svoj razmislek o Andreju Gosarju 
in njegovih sodobnikih. O Gosarju je dejal, da je bil eden tistih, ki 
so bili izbrisani iz slovenske zgodovine, čeprav je bil steber družbe 
in gospodarstva.  »Smisel gospodarjenja je v človekovi blaginji – tej 
misli je Andrej Gosar ostal zvest do konca,« je med drugim poudaril 
Grdina. »Logatčani, Andrej Gosar bi si zaslužil ne samo spomenik, 
temveč tudi ulico ali trg,« je dejal. Igor Pirc, podpredsednik Filate-
listične zveze Slovenije, je predstavil razglednično dopisnico, ki jo 
je ob 130-letnici rojstva  dr. Andreja Gosarja izdala Pošta Slovenije, 
logaškemu županu in prof. dr. Grdini pa podaril albuma z vsemi 
izdajami znamk, ki so izšle v novembrskem sklopu.

Z vsebinsko predstavitvijo Gosarjeve zapuščine v Knjižnici Logatec, 
ki jo je opravila Urška Orešnik, se je Gosarjev večer prevesil v skle-
pni del. Kot je povedala, je družina Gosar v zavedanju pomembnosti 
arhivskega gradiva dr. Andreja Gosarja logaški knjižnici v hrambo 
podarila dela, rokopise, tipkopise, dokumente, predmete in celotno 
Gosarjevo knjižnico. Letos pa je bil večji del  pisne Gosarjeve zapu-
ščine digitaliziran in objavljen na portalu Kamra.

Uradni del večera so sklenili pevke in pevci MePZ Pevskega dru-
štva Logatec pod vodstvom Lovra Gruma, sledilo pa je še večerno 
druženje v prostorih logaške knjižnice.

Blanka Markovič Kocen

REPENTABOR IN LOGATEC – OBČIN NE POVEZUJE SAMO SPOMIN 

Ž e nekaj let Krajevna organizacija Združenja borcev NOB 
Logatec Laze v novembru organizira spominsko slovesnost 
ob grobu njihovega sovaščana Franca Nemgarja, koman-

danta XVIII. Bazoviške brigade, ki je 2. maja 1945 padel v bojih 
za osvoboditev Trsta. Letos sta se je poleg članov ZB NOB Logatec 
udeležili tudi njegova nečakinja in pranečakinja ter po nekaj letih 
Andrej Logar, župan občine Logatec v času, ko sta se pobratili ob-
čini Logatec in Repentabor. Prišli so tudi predstavniki Združenja 
ANPI (Vsedržavno združenje partizanov Italije) ter župan občine 
Repentabor Marko Pisani.
 
Najprej so položili venec in cvetje pri obeh partizanskih spomenikih, 
potem pa še ob grobu Franca Nemgarja na pokopališču v Repnu. Tam je 
bila tudi krajša spominska slovesnost, na kateri je Nada Čamernik, pred-
sednica KO ZB NOB Laze, na kratko spregovorila o NOB v naših krajih 
z mislijo, da moramo njegove ideale prenesti na mlade rodove. To je bila 
tudi misel iz recitacije Vande Lavrič  Povejte še enkrat na glas. Župan 
Pisani pa je dodal, da je zadovoljen, ker prijateljstvo med občinama živi, 
srečujejo se šolarji, oba župana, podjetniki. S pesmijo se je padlemu bor-
cu poklonil še kvartet starih prijateljev pevcev Andrej Logar, Andrej ml. 
Logar in Tone Žigon pod vodstvom Franca Pupisa iz Laz. Posebej doži-

veto so zapeli pesem Lipa zelenela je ob grobu pokojnemu županu Paolu 
Colji, ki je županoval ob pobratenju  Repentabra in Logatca leta 1982. 
Župan je obiskovalce povabil na okrepčilo, ob katerem se je našel čas za 
krajše pogovore, tudi za izmenjavo daril. Na poti domov je sledil daljši 
postanek v Vrabčah, na Osmici. Ker je bilo ravno Martinovo, seveda 
brez kozarčka ali dveh mladega vina ni šlo. Že prej omenjeni kvartet pa 
nas je spodbudil, da smo zapeli z njim. Tokrat seveda pesmi, ki pritičejo 
temu ljudskemu prazniku. 

Besedilo in foto: Brane Pevec
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Igor Pirc, podpredsednik Filatelistične zveze Slovenije, je 
logaškemu županu podaril album z vsemi izdajami znamk, ki 
so izšle v novembrskem sklopu.
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NOVO ODKRITJE V GRADIŠNICI

DOGODKI

Konec meseca julija smo člani 
Jamarskega društva Logatec 
pričeli z opremljanjem nove 

plezalne poti v vhodnem breznu Gra-
dišnice z namenom lažjega iznosa tež-
ke potapljaške opreme. Pred leti se je 
jamski potapljač Matej Mihailovski pri 
oglednem potopu v odtočnem sifonu po-
topil do globine 45 m. Povedal je, da se 
rov ogromnih dimenzij nadaljuje in str-
mo spušča, za uspešnejše raziskovanje 
pa bo potrebne več opreme in močnejša 
razsvetljava.

Mislili smo, da so zgornji deli jame pov-
sem raziskani, toda potrebna jamarska ra-
dovednost je dokazala nasprotno, zato še 
bolj razveseljivo dejstvo. Ob nadaljevanju 
opremljanja in čiščenja nove smeri sem 
na vrvi zanihal preko močno poraščenega 
roba  in opazil visoko odprtino, ki bi morda 
vodila v nove dele. Vrnil sem se po opremo 
in opremil krajšo stopnjo ter stopil v nov 
rov. Že po nekaj metrih se v tleh rova od-
pre ozko podolgovato brezno, pogled seže 
zares globoko onkraj naravnega mosta v 
vhodnem breznu.
 
Na naslednji akciji smo opremili prečnico 
preko novega drugega brezna, od koder pa 
je pogled globoko navzdol zares nepozaben. 
V povsem drugi projekciji vidimo preko na-
ravnega mostu dno vhodnega brezna, desno 

KO GRE ZA ŽIVLJENJE, JE LAHKO HITRO PREPOZNO

Meja med živeti in umreti je vča-
sih izjemno tanka. Trenutek je 
lahko odločilen. A če je v ti-

stem trenutku prava oseba s pravim zna-
njem na pravem mestu, se lahko usoda 
zavrti v pravo smer. 

Če pa imamo pri sebi ali v bližini še po-
moč, ki se ji strokovno reče defibrilator 
ali krajše AED, je stvar lahko mnogo laž-
ja in pogosto tudi uspešnejša. 

Da je pri roki, poskrbijo društva, kra-
jevne skupnosti ali občine z nakupom 
te prepotrebne naprave, ki je že in še bo 
reševala življenja, ki bi bila sicer lahko 
izgubljena. V Rovtah smo pred kratkim 
dobili napravo, ki je nameščena na stavbi 

gasilskega doma, torej v samem centru 
Rovt. Občini in krajevni skupnosti gre 
pohvala, da so napravo priskrbeli, saj bo 
tako reševanje ogroženega življenja lažje 
in zagotovo tudi uspešnejše. 

AED je nameščen tudi na Petkovcu, zanj 
pa je poskrbelo gasilsko društvo. Za delo 
z njim so se posamezniki že usposabljali 
v okviru tečaja, obljubljeno pa je, da bo 
tečaj ponovno organiziran. 

Krajani naj se ga udeležijo v čim večjem 
številu, kajti nikoli ne vemo, kdaj bomo 
v situaciji, ko bo naša pomoč odločilna. 

Metka Bogataj

pa zamegljeni Krausov hodnik. Pa naj bo 
za enkrat romantike dovolj. V nadaljevanju 
rova smo prekopali ožino. Novo odkriti deli 
se nadaljujejo proti cesti, rov se počasi dviga, 
na koncu smo po prvih meritvah tri metre od 
površja. V tem delu se nabira toplejši zrak, 
zato opazimo tudi več netopirjev, pajkov in 
jamskih kobilic. Med breznoma se odcepi 
krajši rov, ki vodi do okna, skozi zelenje opa-
zimo drugo stran vhodnega brezna.

Nove dele sem poimenoval Angelski rov, 
najden na angelsko nedeljo po skoraj 131 
letih, ko so v to Vražjo jamo spustili prve 
raziskovalce. Še enkrat več se je pokazalo, 
da se vztrajnost in radovednost obrestujeta, 
neuspehi v drugih jamah so pozabljeni, bili 
pa smo prvi, ki smo hodili do enkratnega po-
gleda proti dnu vhodnega dela Gradišnice.

Besedilo in foto: Drago Korenč

Pogled proti dnu vhodnega brezna Gradišnice, v sredini je naravni most, spodaj 
proti dnu Krausovega hodnika.
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KNJIŽNI POZDRAV JUBILEJU LOGAŠKE GASILSKE ZVEZE

AKTUALNO

Gasilstvo na Logaškem presega že 
dobršno stoletje, Gasilska zveza 
Logatec (v nadaljevanju GZL) pa 

dobrih 60 let. Prav tej obletnici je posvečen 
zbornik, naslovljen 60 let Gasilske zveze Lo-
gatec (1955-2015). Izid zbornika je zakasnilo 
kar nekaj zadreg, a kot pravi znano reklo: 
bolje kasno kot nikoli.

Tako je sredi novembra vodstvo GZL v Ga-
silskem domu v Dolenjem Logatcu predstavi-
lo sveže natiskano knjigo o jubileju Gasilske 
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zveze. Predsednik GZL Anton Čuk je uvodo-
ma pozdravil prisotne iz vodstev Gasilskih 
društev z Logaškega, novinarje, še posebej 
pa častitljive goste: Vinka Keršmanca, člana 
upravnega odbora GZS, Dominika Vavkna, 
ustanovnega člana GZL, Frančiška Jesenov-
ca, prejemnika Priznanja Matevža Haceta, in 
Alojza Molka, častnega predsednika GZL. 
Avtorji zbornika, Anton Čuk, Jože Gladek, 
Maja Nagode ter Mateja Jemec Tomazin, so 
vsak s svojega gledišča spregovorili o zahtev-
nem delu ob pripravi gradiva za knjigo. Po-

sebno naporno je bilo zbiranje dokaj pomanj-
kljive dokumentacije spričo skromnega arhiva 
zlasti iz prvega obdobja GZL. O marsičem so 
bila dobrodošlo spregovorila tudi ustna izro-
čila. Vendar uporno delo urednikov in obliko-
valcev je porodilo vsebinsko bogat in pestro 
oblikovan jubilejni zbornik, ki govori o razgi-
bani prehojeni poti od skromnih začetkov do 
sedanje čvrsto izoblikovane Gasilske zveze.
Sicer pa knjiga nazorno vodi bralca od predsta-
vitve GZL, njene ustanovitve, dalje k navedbi 
vodilnih funkcionarjev, prejemnikov Priznanja 
Matevža Haceta, častnih članov GZL in skozi 
najhujše ujme ter nesreče, ki so terjale še po-
sebnih naporov domačih gasilcev. Zbornik da-
lje spregovori o izobraževanju, tekmovanjih in 
organiziranju prostovoljnih gasilskih društev, 
Poleg častivrednih čestitk velja izraziti željo, da 
bi GZL še naprej usmerjala skrbno in smotrno 
organizacijo gasilskih društev, da bodo s svojo 
nesebično prostovoljno pripravljenostjo poma-
gali ljudem v vsakršni stiski in nesreči. 

Marcel Štefančič

Svetniška skupina SMC je v jesensko-zimskem času pre-
jela mnogo pobud in idej občanov, ki sta jih svetnici Eva 
Černigoj in Anja Sedej na občinski seji predstavili župa-

nu in občinski upravi. Če imate tudi sami kakšno pobudo ali 
vprašanje, nam pišite na: logatec@lo.strankasmc.si.

Prekuhavanje vode v občini Logatec in SMS-obveščanje

Septembra smo bili občani obveščeni, da je treba prekuhavati 
vodo, saj je prišlo do onesnaženja z bakterijo E. Coli. Zanimalo 
nas je, kako je prišlo do onesnaženja in kaj je občina storila, da 
se podobne težave ne bi ponovile. Prav tako nas je zanimalo, ali 
so bile podane kakšne kazenske ovadbe, saj so nas strokovnjaki 
s področja hidrologije podučili, da povečano deževje in gnojenje 
nista vzrok za pojav bakterije v vrtini, ki je globoka 120 metrov. 
Ob obvestilu o prekuhavanju vode pa smo zaznali tudi, da infor-
miranje občanov ni bilo najbolj hitro in učinkovito. Izobraževalni 
zavodi so sicer informacijo prejeli pravočasno, medtem ko so vsi 
ostali občani za prekuhavanje vode izvedeli šele po nekaj dneh. 
Da se to ne bi ponovilo, smo podali pobudo za vpeljavo SMS-ob-
veščanja občanov. Na ta način bi bili hitro in učinkovito informi-
rani ter bi lahko pravočasno ukrepali v izrednih situacijah.

Izobešanje zastav na javni razsvetljavi ob občinskih in 
državnih praznikih

Ob državnem in občinskem prazniku marsikatero hišo krasi slo-
venska zastava. V sosednjih občinah imajo navado, da občinsko, 
državno in evropsko zastavo izobesijo tudi na drogovih javne raz-

svetljave in pričarajo praznično vzdušje. 
Župana smo prosili, da bi to prišlo v na-
vado tudi naši občini.

Napoleonov drevored si zasluži 
boljšo skrb

Kljub obnovitvenim delom v Napoleo-
novem drevoredu po žledu je precejšen 
del lani na novo zasajenih lipovih dreves 
znova poškodovanih in odmrlih, zato smo predlagali, naj Občina 
Logatec vztraja in redno ter trajno pritiska na pristojne (nazadnje 
ga je urejal Arboretum Volčji potok), naj drevored vzdržujejo 
vestno in redno. Obenem je dejstvo, da krošnje mladih dreves v 
največji meri poškoduje frezanje snega zimskih služb, kar se je 
izkazalo v minuli zimi 2016/17. 

Zato smo Občini Logatec predlagali, da od direkcije za infrastruk-
turo zahteva, da se tam sneg po pluženju in frezanju odvaža in 
ne odriva na rob cestišča. Jesen pa je bila pestra tudi na drugem 
področju. Septembra je namreč lokalni odbor SMC Logatec izvo-
lil novo predsedstvo. Predsednica je postala Tjaša Krička, mlada 
zaposlena, ki zaključuje magistrski študij na fakulteti za javno 
upravo. Med drugim je aktivna članica KS Naklo, v Logatcu pa 
si najbolj želi, da bi mladi postali aktivni pri spremembah, ki jih 
želijo v občini.

Svetniška skupina SMC vam želi vesele božične in novoletne 
praznike ter mirno in pozitivno leto 2018!

PREDLAGAMO BOLJŠE OBVEŠČANJE OBČANOV!
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Tjaša Krička
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TRADICIONALNI SLOVENSKI ZAJTRK TUDI ZA MALČKE

DOBRO JUTRO OB SLOVENSKEM ZAJTRKU

DOGODKI

V petek, 17. 11. 2017, je Vrtcu Kurirček Logatec, eno-
ta Centralni vrtec, zadišalo po domačem kruhu, 
maslu, medu in jabolkih. Otroci in zaposleni smo 

uživali dobrote z logaških kmetij.

Ob 10.00 smo se vsi skupaj zbrali v vrtčevski telovadnici, kjer smo 
zapeli Slakovo Čebelice. S harmoniko je za glasbeno spremljavo 
poskrbel Sarin oče Miran Pavunc, s petjem pa smo jo podkrepili 

otroci in zaposleni. V goste smo povabili tudi župana Berta Me-
narda, ki nam je namenil nekaj besed o tradicionalnem slovenskem 
zajtrku, in čebelarja Janeza Nagodeta, ki nam je predstavil čebele in 
njihovo življenje. Otroci so ga veliko spraševali in ga z zanimanjem 
poslušali. Da pa je bila naša prireditev še bolj bogata, smo ob har-
moniki zapeli še nekaj pesmi. Na koncu smo skupaj zarajali in se 
veselih obrazov vrnili v svoje oddelke. 

Nina Filipan

Tretji  vikend v oktobru je tudi le-
tos tradicionalno potekal orienta-
cijski izziv Jakec. Tokrat smo se 

zbrali pod geslom »Bodi TI – tak, kot si!«, 
ki nam sporoča, naj ostajamo edinstveni 
in takšni, kakršni smo – takšen ostaja 
tudi Jakec, že 20 let!

Jakec je dnevno-nočni skavtski orientacijski 
izziv. Namenjen je izvidnikom in vodni-
cam, popotnikom in popotnicam ter odra-
slim skavtom. Nastal je leta 1997 po vzoru 
taborniškega nočnega orientacijskega teka, 
ko je idejni vodja in takratni organizator 
Marko Gantar s svojo ekipo pripravil eno 
izmed prvih skavtskih orientacij (za deset 
ekip). Ker se dober glas širi v deveto vas, je 
za Jakca kmalu izvedelo celotno združenje 
slovenskih katoliških skavtinj in skavtov. 
Jakec že od vsega začetka  organizira steg 
Logatec 1. Spodbuden in uspešen začetek 

JAKEC – ORIENTACIJSKO TEKMOVANJE Z 20-LETNO TRADICIJO
je vodil k nadaljevanju tega projekta, ki se je 
začel izvajati vsako leto in postal tradicionalen 
dogodek, znan večini skavtov in širši javnosti 
po vsej Sloveniji. Tako se ga zdaj vsako leto 
udeleži okoli 750 skavtinj in skavtov.

Jakec se je sčasoma razvijal in zdaj nudi mno-
go več kot samo orientacijsko tekmovanje. V 
samo orientacijo so dodane naloge, ki jih tek-
movalci opravljajo na določenih točkah. Letos 
so se urili v signalizaciji, pajkovi mreži, iskanju 
zamaškov v senu, streljanju s katapultom v tar-
čo, metanju obročev na palice in postavljanju 
piramide iz lončkov. Glede na dobro opravljene 
naloge ekipe dobivajo dodatne točke, ki štejejo 
pri končnem rezultatu. Jakec je tudi čas za dru-
ženje, zabavo in sklepanje novih prijateljstev, 
hkrati pa tudi širjenje znanja ter odkrivanje 
skritih kotičkov Logatca in okolice. Prav zara-
di tega se mnoge skavtinje in skavti z veseljem 
vsako leto vračajo na Jakca. Ker je pomemben 

del skavtske vzgoje tudi duhovnost, vsako 
leto povabimo duhovnika, ki za vsako ka-
tegorijo pripravi kateheze, v nedeljo pa kot 
zahvalo za lep vikend daruje mašo. Prav 
tako pripravimo program in delavnice ter 
zabavni večer, kjer se mladi in starejši lahko 
združijo v skavtskem duhu, ki ga je na Jakcu 
ogromno. Letos nas je ob sobotnem večeru 
zabavala skupina Čuki.

Seveda brez učinkovitega tropa, ki je sesta-
vljen iz aktivnih voditeljev stega Logatec 1, 
pomočnikov iz našega, v zadnjem času pa 
vse več tudi iz drugih stegov (pomoč na toč-
kah, testih in delavnicah), ter navdušenih in 
izziva željnih udeležencev, preprosto ne bi 
šlo. Hvaležni smo vsem, ki nam pomagate 
sooblikovati Jakca, in vam obljubljamo, da 
se bomo trudili še naprej po svojih najbolj-
ših močeh.

Logaški skavti

Tokrat smo ob tradicionalnem dnevu slovenske hrane, ko 
tudi v logaških vrtcih in šolah otrokom postrežejo s slo-
venskim zajtrkom, obiskali OŠ 8 talcev in preverili dopol-

danski utrip med učenci in učitelji na ta poseben dan, ko je šolo 
obiskal tudi župan Berto Menard.

Otrokom so ponudili ekološki kruh (Pekarna Zdrav obrok iz Domžal), 
domače mleko in maslo (Kmetija Fečur), gozdni med (Jože Marinč, lo-
gaški čebelar), jabolka (Kmetija Kovačič iz Prema). »Naši učenci imajo 
takšen zajtrk zelo radi, vedno pojedo skoraj vse. Na ta dan je tudi malo 
drugače, ker imajo na voljo celo šolsko uro, da zajtrk tudi kulturno in po 
bontonu zaužijejo,« je povedala Petra Fefer, ki je na omenjeni osnovni 
šoli odgovorna za prehrano otrok. »Na ta dan vselej povabimo na zajtrk 
našega župana Berta Menarda, ki se z veseljem odzove in skupaj z učenci 
pozajtrkuje.« Pri zajtrku so bili prisotni učenci eko skupnosti od 2. do 9. 
razreda, ki jim je v veliko čast, da so za to priložnost izbrani. »V avli šole 
smo pripravili plakate na temo tradicionalnega slovenskega zajtrka, ki so 
jih ustvarili učenci izbirnega predmeta pri likovnem snovanju, v vitrini 
naše avle pa je na ogled razstava o čebelarstvu, ki so jo pripravili učen-

ci eko krožka. Pri samem zajtrku smo po zvočniku predvajali Slakovo 
pesem Čebelice, razredniki pa so se z učenci med zajtrkom pogovarjali 
o pomenu luživanja okalno pridelane hrane in odnosu do hrane, ki jo za 
nas pridelajo kmetje, kuharice skuhajo oz. pripravijo, starši pa plačajo,« 
še pojasni Feferjeva. Dan slovenske hrane so v Logatcu raztegnili kar na 
ves teden, saj so domače dobrote predstavili in okušali že pred dnevi na 
lokalni tržnici.

Besedilo in foto: Blanka Markovič Kocen
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AKTUALNO

Napoleonov drevored v Logatcu je najznamenitejši 
drevored v Sloveniji. Je dvostranski enojni obcestni 
drevored, ki stoji na severni strani mesta in spremlja 

vhod v naselje iz smeri Vrhnike. 

Dolg je nekaj manj kot dva kilometra, sestavlja pa ga 209 lipovih dreves. 
Vsako je oštevilčeno in označeno s črko, ali je na zahodni ali vzhodni 
strani ceste. O njegovem nastanku nimamo natančnih zapisov, vendar se 
predpostavlja, da njegovi začetki segajo v leto 1810. Tedaj sta se poročila 
Napoleon I. Bonaparte in avstrijska cesarična Marija Liuza. V spomin 
na njuno poroko, ki pomeni povezavo med dvema velesilama naspro-
tnicama, naj bi služil novo zastavljeni logaški drevored ob cesarski cesti 
Dunaj–Trst. Druga možna razlaga je sledenje navadi sajenja dreves svo-
bode po francoski revoluciji. Potemtakem je drevored znamenje zmage 
nad Avstrijo, saj so bili primorani priznati premoč - torej je bilo ozemlje 
osvobojeno dolgoletne oblasti z Dunaja - poroka s hčerko cesarja Franca 
I. pa je podrejenost Avstrije le še potrdila.
 
Od preteklega leta do letos spomladi je trajala uspešna obnova ceste pri 
logaškem lipovem drevoredu z zamenjavo betonskih plošč iz leta 1953 z 
asfaltom, ureditvijo primerne substratne podlage in drenaže, mesto pa je 
bogatejše za pločnik in varovalne ograje. Opaziti je, da niso vsa drevesa 
enake starosti, saj se dotrajane primere redno nadomešča z novimi sadi-
kami. Rastline v mestu in njegovi okolici skrbijo tudi za higieno, čistijo 
zrak, uravnavajo vlago in s tem dvigujejo kvaliteto življenja. Vseskozi 
opozarjajo na razloček med naturo in kulturo, večjo vlogo pa so dobile 
s pojavom koncepta prostega časa. Drevoredi so bili nekdaj namenje-
ni sprehajanju, kar je meščanom predstavljalo druženje, opazovanje in 
razkazovanje. Gre za promenade oziroma paradne ulice z urejenimi fa-
sadami, prenesene v relativno naravno okolje pešpoti. Nizanje dreves 
spominja na lepa pročelja in antične stebre, ki pa so pri svetiščih sprva 

NARAVA PO FRANCOSKI MODI

resda bili leseni. Zgledovanje po pravilnih, premišljenih oblikah Rima in 
Grčije se je razvilo v 17. stoletju kot klasicisizem, ki poudarja absoluti-
stično moč vladarja in njegove države. Po Rousseauju se je nadaljevalo 
veličanje naravne mehkobe, ki je urejanje okolice prepuščala zunanjim 
silam. Na tem načelu temelji angleški krajinski vrt in je odklon od franco-
skega formalnega. S francosko kulturo se je slovensko območje najbolj 
neposredno srečalo ob Napoleonovi ustanovitvi Ilirskih provinc, ki so 
trajale od leta 1809 do 1813, njihova prestolnica pa je bila Ljubljana. V 
času njegove vladavine, ki jo je izvajal maršal Marmont, so bile uvedene 
številne reforme: v šolstvu so uporabljali ljudski jezik, zato se je pove-
čala produkcija domačih učbenikov, ustanovljena je bila prva akademija 
in v Gradcu stolica za slovenski jezik, Code Civil pa je pravno izenačil 
prebivalstvo. Pozitiven sprejem tuje oblasti je razviden iz Vodnikovega 
vsestranskega ustvarjanja in postavitve spomenika Napoleonu leta 1929. 
V obdobju francoske vlade se je najbolj očitno k nam prenesla tradicija 
urejanja drevoredov kot spomenikov, med njimi je tudi najznamenitejši 
slovenski drevored, ki je lipov in celo Napoleonov, kar ga nedvomno 
uvršča v sam vrh tedanjih trendov krajinske umetnosti, naša naloga pa je, 
da njegovo poslanstvo negujemo.

Maja Kovač

Redne vsakotedenske aktivnosti
Ponedeljek, 9.00: Lahkotni in igrivi plesi v krogu z Darjo Bažec – pomiri-
mo duha in misli ter razgibajmo telo
Ponedeljek, 18.00: Družimo se ob kvački (vabljeni novi člani z vsaj osnov-
nim znanjem kvačkanja)
Torek, 8.15: Telovadba za starejše (potrebne prijave)
Torek, 10.00: Skupina za mlade mamice (potrebne prijave)
Sreda in petek (po 13. uri): Individualna učna pomoč za osnovnošolce in 
srednješolce iz socialno ogroženih družin (matematika, fizika, pomoč pri 
učenju) – potrebna predhodna prijava.
Četrtek, 17.30: OM Chanting – meditativna tehnika sproščanja s pomočjo 
petja (v sodelovanju z društvom Bela lilija)
Petek, 9.00 oziroma po dogovoru: Individualna računalniška pomoč za 
starejše – potrebne predhodne prijave 

Novosti v decembru in januarju
Petek, 8. december, 9.00: Vrtec na obisku – medgeneracijsko druženje ob 
peki piškotov
Petek, 8. december, 19.00: Projekcija dokumentarnega filma Negativ
Torek, 12. december, 18.00:  Je sodelovanje med starimi in mladimi mož-
no? Predavanje dr. Mateje Kožuh Novak
Sreda, 13. december, 17.00: Oblikovanje in peka gline s Klavdijo Žigon – 
izdelajmo praznična darila (potrebne prijave)

Petek, 15. december, 17.00: Ženska čajanka
Torek, 19. december, 17.00: Mini turnir v prstometu
Sreda, 20. december, 17.00: Oblikovanje in peka gline s Klavdijo Žigon – 
izdelajmo praznična darila (potrebne prijave)
Sreda, 10. januar, 17.00: Pečemo domač kruh s Tadejo Fečur (potrebne prijave)
Torek, 16. januar, 15.00: Mi vam mladost, vi nam modrost – druženje pros-
tovoljcev iz OŠ 8 talcev Logatec in logaških upokojencev
Sreda, 24. januar, 17.00: Znate speči pehtranovo potico? Kuharska delavnica v 
sodelovanju z Univerzo za tretje življenjsko obdobje Logatec (potrebne prijave)

Vse aktivnosti so brezplačne, prostovoljni prispevki so dobrodošli. 
Prijave so potrebne tam, kjer je posebej navedeno. 

Za več informacij in prijave na aktivnosti,  
kjer je to potrebno, se obrnite na: 070 892 903 ali   

hisa-logatec@filantropija.org.

MEDGENERACIJSKI CENTER HIŠA SADEŽI DRUŽBE LOGATEC - AKTIVNOSTI 
V DECEMBRU IN JANUARJU
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STO LET ŽELEZNIŠKE NESREČE NA  POSTAJI LOGATEC
2. DEL

DOGODKI

Objavljamo 2. del kronologije do-
godkov ob eksploziji streliva na lo-

gaški železniški postaji pred stotimi leti.

Logaški kronist Franc Mihevc  – 
„logaški vedež“ je zapisal:

»Dne 1. oktobra 1917 ob 2. uri popoldan je 
bila na logaškem kolodvoru velika eksplodi-
cija streljiva, ki je bil v veliki množini zaloge 
nagramaden po barakah, bili so to velike ver-
ste šrapneli in granat.
Pravili so, da je neki vojak ali po neprevi-
dnosti ali pa tudi mogoče nalašč vergel eno 
večjih granat na tla da je eksplodirala in je s 
strašanskim treskom počila in nesla kamenje 
od 20 do 25 metrov široko in je tam v obilju 
ubila nekaj desetin tam zaposlenih vojakov 
zanetilo se je s tem več tam nahajajočih barak 
z živežem in raznim druzim blagom. Zgorel je 
tudi velik Magazin in vse kar je bilo v njem 
blaga ter tudi več železnih vozov ki so stali 
z streljivom obloženi v bližini.  Na tij strani 
Logaškega kolodvora je stalo po več velicih 
kupov tramov in žagenc ki so vse zgorele.
To je bil strašansko velik ogenj ki je gorel tri 
do štiri dni in njemu enacega de niso Loga-
tčani še nikdar videli. Ves čas je pa tudi več 
ali manj pokalo in to toliko časa da je vse tam 
nahajajoče streljivo eksplodiralo in je nosilo 
svoje razbite kose daleč na okoli in so po bli-
žnih hišah dosti cegla pobile in veliko škode 
mu napravile in so tudi po nepotrebnem več 
ljudi oziroma vojakov spravili na oni svet kjer 
se oblastva jih silila da so morali ta ogenj ga-
siti drugi ljudje so bili v velikem strahu in so 

vse popustili po hišah in bežali prav od ko-
lodvora. To priložnost so pa porabili razni 
vojaki uderali so po hišah in tu pokradli kar 
je njim pod roke prišlo.« 

V zborniku Gasilskih 110 let v Logatcu 
je takole zapisano sodelovanje gasilcev 
takole:

»Omeniti moramo grozovito eksplozijo, ki je 
nastala na železniški postaji 1. 10. 1917, ko je 
skladišče municije za soško fronto dobesedno 
razneslo. Ubitih je bilo ogromno vojakov in ru-
skih ujetnikov. Prisotnosti načelnika žel. postaje 
Žiliču in strojevodji (ime ni znano) gre zahvala, 
da je s postaje odpeljal vlak, naložen z muni-
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cijo, in sta tako preprečila še hujšo katastrofo. 
Gasilci so kar ves teden sodelovali pri reševanju 
in gašenju, dva gasilca sta bila tudi ranjena.«

Leta 1918 je bil sklican občni zbor gasilcev, na 
katerem je bilo prisotnih samo 16 članov. Iz po-
ročil je bilo razvidno, kako so gasilci sodelovali 
ob eksploziji na železniški postaji z orodjem 
in opremo, ki so jo uničili, niso pa dobili za to 
nobenega plačila niti priznanja in, kot so izja-
vili, da jim še »v rit me piši« ni nihče rekel za 
to uslugo (iz zapisnika). Na železniško postajo 
Logatec je bil s 1. prosincem 1916  za revidenta 
(nadzornika) imenovan Oskar Szillich (Žilič). 
Tako je zapisal časopis Slovenski narod, 28. 
decembra 1915, za  imenovanja in premeščanja 
uslužbencev pri južni železnici. 

Nadzornik Oskar Szillich (Žilič) in pogumni 
železničarji so odklopili vlak, poln razstreliva, 
in ga odpeljali s postaje na progo proti Verdu. 
Tako  so Logatec  rešili še pred večjo  katastrofo 
in škodo. Pri tem dogodku so sodelovali tudi za-
posleni železničarji iz Logatca, med njimi moj 
stari oče Jože Jerina starejši. Za pogum je dobil 
tudi medaljo. Če bi še obstajala Avstro-Ogrska, 
bi kot nosilec medalje vsako leto do konca ži-
vljenja prejemal določeno odpravnino.

Vir podatkov: Wikipedija, Franc Mihevc, Gasil-
skih 110 let v Logatcu, Slovenski narod, po pri-
povedi pokojnega očeta Toneta Jerine in strica 
Jožeta Jerine, prevod iz nemščine Dušan Fatur.

Tone Jerina
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PRAZNIČNI ČAS ŽIVAHEN, SILVESTROVO UMIRJENO

V SREDIŠČU

Vstopili smo v praznični decem-
ber, ki je vedno obarvan z raz-
ličnimi družabnimi dogodki, 

zato smo vam v tokratni številki pripra-
vili krajši pregled dogajanja. Precej pe-
ster je bil začetek meseca, nekoliko bolj 
umirjena pa bo najdaljša noč v letu. 

Prav na začetku meseca smo imeli priložnost 
obiskati Novoletno tržnico, ki so jo pripra-
vili na OŠ Tabor in pobrskati za unikatnimi 
darili. Na OŠ 8 talcev pa so že četrto leto za-
pored organizirali Katrino praznično tržnico 
v spomin na preminulo učiteljico Katarino 
Rudolf. Poleg pisanih izdelkov in domačih 
dobrot je dogajanje popestril tudi kamišibaj.

V začetku decembra je  Logatec ponovno 
dobil drsališče, ki bo popestrilo praznično 
dogajanje predvsem otrokom. Slednje je 
medtem na drsališču že obiskal sveti Mi-
klavž, božiček in dedek Mraz pa bosta pri-
šla v drugi polovici decembra.

Predpraznično srečanje je za svoje člane 
organizirala tudi Območna obrtno-podje-
tniška zbornica Logatec. Letos so se odpe-
ljali v priljubljeno gostilno „Pri Jožovcu“ 
v Begunjah na Gorenjskem, kjer so zao-
krožili staro leto in nazdravili novemu. Za 
otroke in vnučke svojih članov pa so tudi 
letos pripravili obdaritev dobrih mož in 
kratko zabavno predstavo. 

Glasbeno dogajanje

16. decembra vas na tradicionalni božič-
no-novoletni koncert vabi Pihalni orkester 

Logatec. In če so nas lani navdušili z izvr-
stno izvedbo simfonije Gospodar prstana, 
nas tudi letos ne bodo pustili ravnodušne. 
Na odru se jim bodo tokrat pridružili čla-
ni domače zasedbe Etnomad, funky jazz 
skupina D‘Zombies, ter odlična jazz pevka 
Anja Hrasovšek.

Vsi tisti, ki bi se želeli udeležiti koncerta 
Simfoničnega orkestra Cantabile, pa bo-
ste morali v Ljubljano. Nastopili bodo v 
okviru prireditve Božič v Ljubljani, 23. 
decembra, v Gallusovi dvorani. Na odru 
se bodo zvrstili mnogi solisti, med njimi 
tudi  vrhunski interpret Miro Božič, ki bo 

z malimi ustnimi orglicami poslušalce z 
motivom že davno ponarodele božične pe-
smi Poslušajte vsi ljudje povedel v skupno 
glasbeno praznovanje božiča. Klub loga-
ških študentov vnovič pripravlja dalmatin-
sko obarvan večer s Klapo na klape, ki bo 
29. decembra  v Večnamenski športni dvo-
rani. Vsem ljubiteljem dalmatinske glas-
be bodo tokrat zapeli Kvatropirci, Slavko 
Ivančić in Klapa Kampanel. 

Tudi letos ne bo silvestrovanja na 
prostem

Na silvestrov večer se lahko v Narodnem 
domu udeležite gledališke predstave, ki 
jo vsako leto organizira Občina Logatec. 
Uprizorjena bo lahkotna komedija z na-
slovom Totalno katastrofalna večerja, ki 
je kot nalašč za uverturo v najdaljšo noč 
v letu. Žal pa vas moramo razočarati, da 
tudi letos v Logatcu ne bo praznovanja na 
prostem in ognjemeta. Kot nam je poveda-
la Romana Hribar iz Občine Logatec, so 
na občini izvedli javni razpis v zvezi s sil-
vestrovanjem, vendar pa s strani gostincev 
oziroma društev ni bilo nobenega zanima-
nja. Prav tako bo večina gostinskih loka-
lov zaprla svoja vrata že popoldne, tako da 
lahko v Logatcu pričakujemo precej miren 
vstop v leto 2018.

Besedilo in foto: Nina Jerina
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Novoletna tržnica na OŠ Tabor Logatec

Utrinek s Katrine tržnice
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ŽIVLJENJE JE VREDNOTA, DOBRODELNA PLESNA PREDSTAVA

V SREDIŠČU

Športna dvorana Logatec

1972-2017 45 let GŠ Logatec

ob 18. uri
PETEK, 22.12.2017

PIHALNI ORKESTER LOGATEC
 Posebni gostje:

Ranil je mojo dušo in srce,
ampak se borim.
kljubujem in živim.

Življenje prinaša in odnaša. Trosi trenutke, ki bežijo mimo nas in 
če jih ne ujamemo, spolzijo kot voda. 

S plesnim multimedijskim projektom Življenje je vrednota pod 
častnim pokroviteljstvom gospe Vlaste Nussdorfer, varuhinje člo-
vekovih pravic Republike Slovenije, smo ustvarili predstavo, ki se 
dotika tistih, ki se soočajo z boleznijo. Ta se splazi v naša življenja 
tiho in spremeni vse - vzame pogum, smeh, čas ... 

Skozi gib, glasbo in projekcijo nas plesna predstava nagovarja, da 
razmislimo o življenju, bolezni, ljubezni in trpljenju, a vedno naj-
demo pot v svetlobo, cenimo trenutke in se zavedamo življenja kot 
univerzalnega darila.

 Izkupiček od prodanih kart namenjamo ustanovam ali posamezni-
kom, ki se soočajo z rakom in skušamo opozoriti vso javnost, da 
se je ta bolezen vrasla v naša življenja in nam jemlje tiste, ki jih 
imamo radi. Projekt je podprlo mnogo posameznikov in podjetij. 
Vsakodnevno pa dobivamo tudi prijazna sporočila tistih, ki nam 
sledijo in nas podpirajo.

Vsi sodelujoči delamo s srcem in dušo ter neumorno vadimo in 
ustvarjamo pretresljivo plesno zgodbo, ker vsak od nas pozna 

Dobrodelna predstava bo 17. decembra 2017  
ob 20.00 v Narodnem domu v Logatcu.

koga, ki se sooča z rakom, ali pa mu je rak koga vzel, zato bi radi 
ljudi spodbudili k razmisleku o tej zahrbtni bolezni. Srčno upamo, 
da bo na predstavah čim več ljudi. Želimo si, da bi gledalci začuti-
li našo energijo in delili sporočilo  – Življenje je vrednota – naprej.

Katja Dance Company
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PO NEKAJ LETIH ZATIŠJA S KONCERTOM NAVDUŠILI POSLUŠALCE

KULTURA

Logaškemu Big bandu Wonder-
brass smo na odru Narodnega 
doma prisluhnili 19. novembra, 

ko so po štirih letih premora vnovič pri-
pravili celovečerni koncert. V goste so 
povabili Longaticum brass, prav tako 
logaško zasedbo, ki jo že vrsto let vodi 
trobentač Robert Albreht. Na skoraj 
uro in pol dolgem koncertu so se fantje 
in dekleti poslušalcem predstavili s pre-
težno džezovsko obarvanim repertoar-
jem, pozabili pa niso niti na Jožeta Priv-
ška, ki bi letos praznoval 80 let.

Pred osrednjim delom večera so za in-
štrumente poprijeli trobilci osemčlanske 
trobilske zasedbe Longaticum brass, ki 
segajo po vseh zvrsteh glasbe, tokratnemu 
večeru primerno pa smo lahko prisluhnili 
bolj džezovsko obarvanim skladbam. Sle-
dil je zahteven, a poslušljiv program, ki so 
ga člani big banda pripravili v pičlih treh 
mesecih, ker pa so med njimi sami pre-
kaljeni glasbeniki, jim to ni povzročalo 
večjih težav. Želja po ponovnem zagonu 
banda je bila namreč zelo močna in z njo 
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tudi motivacija, da se v najboljši luči pred-
stavijo svojim poslušalcem. Kot je pove-
dal Žiga Čuk, član zasedbe, so z odigranim 
koncertom zelo zadovoljni, predvsem pa 
sta na odru med glasbeniki prevladovala 
dobro vzdušje in energija, kar se jim zdi 
ključnega pomena. Dodal je še, da jim je 
uspelo izvesti dokaj zahteven program, 
zaradi česar so prejeli veliko pohval in če-
stitk, kot tudi na račun ponovne oživitve 
big banda. V njem igrajo pretežno mladi 
Logatčani, vsi po vrsti izkušeni glasbeni-
ki, ki glasbeno kilometrino nabirajo tudi v 
številnih drugih zasedbah. Na njihovo po-
vabilo so se jim pridružili tudi glasbeniki 
z Vrhnike, iz Nove Gorice, Žirov in dru-
gih koncev Slovenije, med člani pa so tudi 
profesorji z logaške glasbene šole. 

Koncert ponudil paleto solistov-
-mojstrov improvizacije

Koncert je ponudil pravi koktajl svinga, 
jazza in rocka v različnih kombinacijah, 
ki so poslušalce ves čas držale v napetosti, 
večer pa je minil tudi v znamenju števil-

nih solistov, mojstrov improvizacije, ki so 
jih poslušalci nagradili z močnimi aplavzi. 
Prisluhnili smo lahko saksofonistom Ma-
tjažu Albrehtu, Maticu Titovšku in Maticu 
Mikoli, ki so igrali tudi na flavto in klarinet. 
Med trobentači velja izpostaviti Matjaža 
Lenarčiča in Jerneja Gantarja, na pozavni 
Branka Mraka, Ano Rus na klaviaturah in 
Gašperja Peršla na bobnih. Program je vse-
boval tudi avtorsko skladbo člana big ban-
da Igorja Bezgeta, ki je poslušalce prevzel 
s solo točkami na električni kitari. Čeprav 
je izjemno težko priti do notnih partitur Jo-
žeta Privška, jim je vseeno uspelo odigrati 
tudi eno njegovo skladbo, s katero so se 
poklonili slovenskemu glasbenemu geniju 
in dolgoletnemu umetniškemu vodji Big 
banda RTV Slovenija. 

Kaj pa načrti za naprej? Glasbeniki si ne 
želijo, da bi do naslednjega koncerta zopet 
minila štiri leta, zato se počasi že pripra-
vljajo na nov projekt, ki naj bi ga izvedli v 
začetku 2018. 

Saša Musec Čuk
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GLASBENI VEČER S SOLISTI

KULTURA

Oktobrski čas so letos vnovič po-
pestrili logaški godbeniki s svo-
jim tradicionalnim koncertom s 

solisti, na katerem pred orkester v vlogi 
solistov stopijo posamezni člani orke-
stra. Za razliko od prejšnjih let so god-
beniki letos pripravili koncert v Jožefovi 
dvorani Doma Marije in Marte, ki se je 
izkazala za dobrodošlo ter obenem tudi 
intimno dopolnilo tradicionalnim kon-
certnim dvoranam v Logatcu. 

Orkester je koncert začel s skladbo Bolgar-
ski plesi (ang. Bulgarian Dances) avtorja 
Franca Cesarinija, ki jo je slednji posvetil 
spominu na izvrstnega orkestrskega skla-
datelja Alfreda Reeda. Skladba je sesta-
vljena iz štirih glasbenih tem in predstavlja 
moderno orkestrsko preobrazbo tradici-
onalnih bolgarskih ljudskih pesmi, ki jih 
izvirno največkrat izvajajo ženski pevski 
zbori. 

S pomočjo nepravilnih ritmov ter preple-
tanj med komornim igranjem in solo vlož-
ki posameznih instrumentov skladatelj 
poskuša pričarati duh časa, ki sega daleč 
v antično obdobje. Zatem je orkester pre-
pustil oder prvemu solistu oz. solo zasedbi 

večera - tolkalnemu ansamblu. Slednji je 
bil sestavljen iz članov ritmične sekcije 
orkestra in se je pod taktirko Matjaža Al-
brehta, sicer dolgoletnega dirigenta orke-
stra, namensko sestavil prav za ta koncert. 
Njegovi člani Tomaž Facija, Luka Petrov-
čič, Tine Albreht, Janja Nagode, Erik Ste-
gel in Iztok Flek so v rednem delu izvedli 
dve priredbi znanih skladb. 

Svoj nastop so pričeli s priredbo znane 
Straussove skladbe Tritsch Tratsch Polka 
(prir. F. Krevh) in tej dodali skladbo Pop-
corn avtorja Gershona Kingsleya (prir. M. 
Jurečič). 

Tolkalcem so sledili trije solo nastopi z or-
kestrom. Najprej je na oder stopil klarine-
tist Ožbej Bizjak, ki se je občinstvu pred-
stavil z znanim jazzovsko-navdahnjenim 
delom Georga Gershwina (prir. M. Man-
gani) An American in Paris (slo. Američan 
v Parizu), ki opisuje energijo in življenje 
Pariza v dvajsetih letih prejšnjega stoletja, 
kot ga je izkusil Gershwin. 

Temu je sledil nastop Aljaža Žižka s sklad-
bo Nuits Blanches (slo. Neprespane noči) 
belgijskega skladatelja Alaina Crépina, 
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ki je občinstvo z alt saksofonom popeljal 
skozi ustvarjalne neprespane noči sklada-
teljev. Trojico solo nastopov je zaključil 
pozavnist Domen Gantar s čutno interpre-
tacijo znane skladbe Jožeta Privška (prir. 
L. Krajnčan) Mati bodiva prijatelja, sicer 
poznano v izvedbi Ota Pestnerja. Zadnji 
del koncerta je orkester nadaljeval z delom 
dirigenta orkestra Vida Pupisa - Fanfare 
Balcanique ter nas skozi balkanske ritme 
fanfar in argonavtov pripravil na naslednjo 
skladbo Arabesque. 

Njen avtor, Samuel R. Hazo, v treh delih 
skladbe poskuša pričarati mistične zvoke 
bližnjega vzhoda. Večer je orkester za-
ključil s temperamentno špansko sklad-
bo España Cañi, ki jo je avtor Pascual 
Marquina Narro prvotno spisal za svoj or-
kester, ko je nastopal na znamenitih špan-
skih bikoborbah v Madridu.  

Pihalni orkester Logatec je znova dokazal, 
da dobrih glasbenikov v Logatcu res ne 
manjka.

Marko Šraj

Podpis pod foto: Pihalni orkester Logatec
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USPEŠNA IN PESTRA JESEN ZBORA ADORAMUS

KULTURA

Za mešani pevski zbor Adoramus 
se je letošnja sezona začela zelo 
pestro. V 30. letu delovanja zbora, 

ki ga vodi dirigent Marjan Grdadolnik, 
so se v oktobru odpravili na tridnevno 
turnejo po Balkanu, novembra na regij-
sko tekmovanje odraslih pevskih zbo-
rov, zdaj pa že z veliko vnemo vadijo za 
koncert Božič v Ljubljani 2017.

Tridnevna turneja se je pričela z lepotami 
Bajine Bašte, kjer so pevci doživeli zelo go-
stoljuben sprejem domačinov. Ogledali so si 
prikupno vasico Drvengrad, ki je nastala kot 
prizorišče filma Život je čudo režiserja Emir-
ja Kusturice. Pot jih je vodila skozi Višegrad, 
mesto, kjer je svojo mladost preživel književ-
nik in nobelovec Ivo Andrić, ki je opisal zna-
meniti višegrajski most v romanu Most na 
Drini. Glavno mesto Sarajevo je znano tudi 
po izviru reke Bosne. Občudovanje prelepe 
narave je kmalu zamenjalo sočutje, občuteno 
ob sprehajanju po Tunelu spasa (Predor od-
rešenja), ki so ga Bošnjaki zgradili med leti 
1992 in 1995, ko je bilo Sarajevo obkoljeno 
s Srbi in so prebivalci stradali; predor je bil 
njihova edina rešilna bilka.

Lahko bi rekli, da je mesto veliko versko sti-
čišče. Glavna ulica, Baščaršija, polna stojnic 
in turistov, premore kar štiri verske objekte. 
Judovsko sinagogo, katoliško katedralo, pra-

voslavno cerkev in džamijo. Baščaršija pa ni 
le paša za oči. Skozi celotno središče Saraje-
va se razlegajo neverjetne vonjave iz čeva-
pdžinic, ki kar kličejo mimoidoče, da se po 
poti ustavijo na pravih bosanskih čevapčičih, 
ki so preizkušeno izvrstni. Pevci so se sreča-
li tudi s svojim rojakom Joštom Mezgom, ki 
trenutno opravlja službo vicerektorja v mi-
sijonskem semenišču v bližini Sarajeva. Po 
večerni sveti maši je imel zbor krajši koncert. 
Uspešen dan so pevci zaključili z bosansko 
večerjo v Bosanski kući, kjer ni manjkalo do-
bre hrane in pijače, dobre volje in, kot se za 
pevski zbor spodobi, pesmi!

Z Joštom so se srečali tudi zadnji dan njihove tur-
neje, ko so odhajali iz Sarajeva v Jajce. Ustavili 
so se v semenišču, kjer trenutno opravlja svoje 
delo. Tamkajšnji duhovnik in bogoslovci, ki pri-
hajajo z vsega sveta, so jih sprejeli z navdušenjem 
in toplino, jim predstavili delovanje skupnosti in 
zapeli ter zaigrali nekaj čudovitih pesmi. Jajce, 
malo, prisrčno mesto, se je Adoramusovim pev-
cem prikupilo predvsem zaradi svoje naravne le-
pote. V njegovi neposredni bližini se stekata reki 
Pliva in Vrbas. Poleg naravnih lepot premore me-
sto tudi tako imenovane katakombe (podzemna 
cerkev), ki jih je dal izklesati knez Hrvoje Vukčić 
Hrvatinić (14./15. st.) za lastno grobnico.

Po ogledu mesta so s pesmijo popestrili ne-
deljsko večerno sv. mašo v cerkvi Svete Ma-
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Zagorje ob Savi

rije ob frančiškanskem samostanu. Verniki so 
po maši prisluhnili še koncertu Adoramusa in 
ga nagradili z bučnim aplavzom ter pristnim 
navdušenjem. Turnejo so pevci zaključili z 
ogledom, sarkofaga poslednjega bosanske-
ga kralja Stjepana Tomaševića in muzeja, 
ki ga vzdržujejo v samostanu. Po prijetnem 
in uspešnem koncertiranju po Balkanu pa ni 
bilo časa za predah. Zbor je v polnem tempu 
nadaljeval z vajami in pripravami na novem-
brsko regijsko tekmovanje odraslih zborov v 
Zagorju ob Savi. Dan pred tem so se skupaj 
z vokalno skupino Anima, ki je organizira-
la koncert  v dolnjelogaški cerkvi, poklonili 
spominu na dolgoletnega cerkvenega pevca 
in velikega človeka Jožeta Skvarčo. Na re-
gijskem tekmovanju je na dveh koncertih 
nastopilo 12 vokalnih zasedb. Strokovno jih 
je spremljala tričlanska žirija: Monika Fele, 
Janja Dragan Gombač in Ambrož Čopi. S 
svojim nastopom in odpetimi pesmimi so si 
prislužili 90 točk in prejeli zlato priznanje z 
odliko. 

Kot že zadnjih nekaj let zbor Adoramus tudi 
letos v sodelovanju z orkestrom Cantabile in s 
Komornim zborom Ipavska, ki ga vodi Miche-
le Josia, pripravlja koncert, imenovan Božič v 
Ljubljani 2017, kateremu boste lahko prisluh-
nili v soboto, 23. decembra, v Gallusovi dvora-
ni Cankarjevega doma. 

Lucija Treven
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SREČA NA VRVICI

KULTURA

Premiera Sreče na vrvici, prve-
ga slovenskega filma o sodobnih 
otrocih iz urbanega okolja, je bila 

16. novembra 1977 (Podatek v Biltenu 
Pošte Slovenije na str. 31: https://www.
posta.si/zasebno-site/filatelijabilteni/Bil-
ten%20%C5%A1t.%20118.pdf. Drug 
podatek pravi, da je bila premiera v 
dvorani hotela Union v Ljubljani, 7. 
aprila 1977 http://www.delo.si/kultura/
knjiga/sreca-na-vrvici-in-otroci-socia-
lizma.html .). 

V dnevniku predvajanih filmov Kina Lo-
gatec sem zasledil, da je bila prva predsta-
va tega filma (v petek) 30. decembra 1977. 
Potem je bila še ena naslednji dan – na sil-
vestrovo in na novega leta 1978 dan – kar 
dve! To mi je potrdil tudi vrli logaški kino-
operater Boris Jereb, ki je vodil ta dnevnik.

Ob 40. obletnici premiere je Pošta Slove-
nije 10. novembra izdala priložnostno po-
štno znamko in kuverto prvega dne. Naj 
spomnim, da je ta, relativno srečen čas 
(otroštva) posnel Logatčan, Jane Kavčič 
(10. 9. 1923, Logatec – 20. 3. 2007, Lju-
bljana).

»Tokrat nam likovnik, ki ga poznamo kot slikarja krajine, predsta-
vlja podobe žensk. Že samo del portreta, ki je obogaten z barvami, 
je dovolj, da občutimo, kako uživa v ustvarjanju. Čeprav na prvi 

pogled kaže, da je avtorju zmanjkalo prostora na že tako ogromnih po-
vršinah, temu ni tako. V njegovih izbrankah čutimo avtorjevo karizma-
tičnost, navdušuje nas z nezadržno ustvarjalno energijo in želim vam, da 
se naužijete slikarske moči, energije in tako začutite avtorja«.  To in še 
veliko več je o slikarju Eduardu Belskyju na odprtju razstave v Stekleni 
galeriji Športne dvorane Logatec, povedala likovna kritičarka Anamarija 
Stibilj Šajn.

Na kratko o Eduardu Belskyju, članu Društva likovnikov Logatec: rojen 
4. 1. 1963 v naselju Kolki Volinske regije v Ukrajini. Leta 1991 je diplo-
miral na ukrajinski akademiji za likovno umetnost in arhitekturo. Pred 
leti se je priselil v Slovenijo, najprej v prestolnico, od tam pa pred dvema 
letoma v Izolo, kjer ima poleg ateljeja tudi galerijo. Pogosto razstavlja po 
evropskih državah, predvsem v Franciji, pa tudi v ZDA je že bil. Sodeluje 
na likovnih delavnicah, v kolonijah in na simpozijih. Tudi to razstavo je 
odprl predsednik Logaškega društva likovnikov Janez Ovsec, kulturni 
dogodek so popestrili učenci Glasbene šole Logatec Filip Ivan Brand, 
Urban Fir in Črt Babič pod vodstvom mentorja profesorja Marjana Grda-
dolnika. Razstavo je finančno podprla Občina Logatec.

Besedilo in foto: Brane Pevec

Film je bil posnet po knjižni predlogi Teci, 
teci, kuža moj, naslov pa nosi po poglavju 
iz te knjige. Uspešnica je postala tudi po-
pevka Sreča na vrvici iz istoimenskega fil-
ma, ki jo je izvajala (žal lani umrla, op. p.) 
Marjeta Ramšak. Besedilo je posebej za 
film napisala Svetlana Makarovič, uglasbil 

pa jo je Dečo Žgur. Premierno število gle-
dalcev je bilo 57.127. 

Film so prodali v več kot 50 držav po 
svetu. Prejel je številne nagrade, največja 
je prav gotovo »otroški filmski oskar« - 
Grand Prix na najpomembnejšem festivalu 
otroškega filma na svetu v Teheranu. Za-
nimivo, da se je režiser Kavčič moral za-
govarjati na Marksističnem centru, češ da 
film ni po meri družbene stvarnosti?! Film 
o otrocih socializma sredi sedemdesetih let 
20. stoletja, njihovih konfliktih (z odrasli-
mi) sredi betonske džungle in prijateljstvu 
med otrokom ter psom novofundlandcem 
(k priljubljenosti te pasme je veliko pri-
speval prav film Sreča na vrvici). Z dana-
šnjega gledišča je pomenljiv naslov. To je 
bil čas, ko je povprečna slovenska družina 
imela zagotovljen spodoben življenjski 
standard – a bila je tudi »vrvica«! 

Danes ni več »vrvice«, sreča pa je postala 
sinonim za (potrošniške) dobrine, za kate-
re pa povprečne slovenske družine nimajo 
(dovolj) denarja oz. služb za pridobivanje 
le-tega.

Gvido Komar

DRUŠTVO LIKOVNIKOV LOGATEC: EDUARD BELSKY IN NJEGOVE IZBRANKE
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KJE JE MOJ DOM?

KULTURA

V Rovtah smo se. Prvo novembrsko 
nedeljo zbrali na Karitasovi dobro-
delni prireditvi. Polna dvorana, veli-

ko nastopajočih pevcev, igralcev, ansamblov, 
solistov in humorist so dokazovali, kako smo 
lahko enotni in med seboj prijatelji, ko gre 
za naše bližnje, poznane ali nepoznane. 

S svojo prisotnostjo so koncert naredili še 
bolj slovesen tudi župan občine Logatec 
Berto Menard, predsednik KS Rovte Viktor 
Trček, domači župnik Janez Petrič in drugi 
povabljeni, še posebej pa smo bili počaščeni 
z obiskom slavnostnega govornika, predse-
dnika Škofijske Karitas Ljubljana, gospoda 
župnika Marka Čižmana. Geslo koncerta je 
bilo Kje sem doma? Doma smo tam, kjer 
so naše korenine, kjer je tekla naša zibelka, 
doma smo tam, kjer je naše srce. Delček svo-
jega srca so na koncertu dodali tudi številni 
nastopajoči. 

Po uvodnem pozdravu je Franja Tušar pre-
brala domovini Sloveniji posvečeno pesem, 
katere avtor je domačin Janko Petkovšek. 
Brez harmonike skoraj ni take prireditve, to 
vedo tudi mladi Jure, Jan, Ožbe in Andrej. 
Otroci nas vedno in povsod učijo. Prijatelj-
stvo je most med ljudmi, ki ruši tudi visoke 
zidove. Najmlajši šolarji so s prizorčkom 
Srečna dežela dokazali, da je res tako. Rov-
tarska dekleta iz leta v leto dokazujejo, da 
so z vsem srcem predana petju. Zborovod-
kinja Mari zna približati upokojenkam čar 
slovenske pesmi in njihovi nastopi so pravi 

blagoslov za dušo. Tako kot je poslastica tudi 
poslušanje mešanega pevskega zbora iz Za-
vratca. Stalnica na nastopih Karitasa so tudi 
ansambli. Letos so svoj čas dobrodelnosti 
namenili ansambel Javor, ansambel Gregorja 
Kobala, Extra kvintet deklet in domača roko-
vska zasedba ManiacS. Vsi so dokazali, da 
jim ni odveč nastopiti na dobrodelni priredi-
tvi. Solistka Alja Istenič je mlada Idrijčanka, 
ki sama napiše in tudi zapoje pesem. Take 
gredo še bolj do srca. Humorist, poštar Peška 
- Boštjan Meglič je že star znanec zabavnih 
prireditev in televizijskih zaslonov. Poskrbel 
je za kar zajetno dozo smeha. 

Besede spodbude so prišle iz ust župana Ber-
ta Menarda, ki pohvalil krajane in občane, 
kajti delo karitasa na ravni kraja in očine je 
res zgledno. Zahvalna nedelja je kot nalašč, 
da se zahvalimo za vse, kar lahko dajemo in 
kar prejemamo. Predsednik škofijske Karitas 

Ljubljana Marko Čižman pa je dodal, da v 
Rovtah živijo »gajstni« ljudje, ki so dokazali, 
da znajo sami ogromno narediti. Poudaril je, 
kaj nam je vsem skupnega. To je naša domo-
vina, delo, pri katerem znamo skupaj stopiti, 
pa tudi sprostitev in igra ter medsebojna po-
moč. 

Po dobrih dveh urah lepega doživetja, sta se 
napovedovalki le še zahvalili vsem, ki so na 
kakršen koli način prispevali k uspeli prire-
ditvi. Teh ni bilo malo, kar dokazuje, kako 
smo kljub vsemu še vedno sočutni in imamo 
srce na pravem mestu. Kje je torej naš dom? 
Tam kjer se ljubezen deli in je je vedno več, 
kjer se dobrota množi in kjer človek v sreči 
in polnosti živi. Hvala, karitas, hvala Ronko, 
da sta. Brez tebe karitas v Rovtah ne bi bil to, 
kar je. Nasvidenje prihodnje leto!

Besedilo in foto: Metka Bogataj

Rovtarska dekleta

V organizacijski ekipi Kluba logaških študentov se že leta 
pridno trudimo, da bi popestrili dogajanje v Logatcu. 
Letos smo pod streho spravili kar nekaj dogodkov, prvotno 

namenjenih študentom in dijakom. Naš cilj je, da bi logaškemu 
podmladku vsako leto ponudili čim bolj raznolike vsebine: od 
koncertov, delavnic, izletov do predstave, filmskih večerov, večerov 
družabnih iger in še marsikaj drugega. 

Dve najodmevnejši prireditvi, organizirani s strani študentov, sta tradici-
onalni Majski koncert in festival Logaško poletje. Za zaključek letošnje-
ga leta v petek, 29. decembra, ob 19.00 pripravljamo božično-novoletni 
koncert: S klapo na klape. Med valove dalmatinskih ritmov nas bodo po-
nesli Klapa Kampanel, Kvatropirci in Slavko Ivančič. Klapa Kampanel 
je ena izmed najboljših dalmatinskih klap in gotovo jo večina izmed vas 
pozna po njihovih uspešnicah, kot sta »Ni‘ko se ne smije kao ti« ali pa 
»Aj ča volin te«; Kvatropirci so slovenska glasbena zasedba, ki večinoma 

S KLAPO NA KLAPE
izvajajo priredbe dalmatinskih pesmi, sodelovali pa so že s številnimi imeni 
slovenske in tuje glasbene scene. Slavko Ivančič pa je slovenski  skladatelj, 
pevec, včasih je bil vodja in pevec skupine Faraoni, lahko bi mu rekli kar 
legenda slovenske glasbe.

Lani smo pripravili vsebinsko podoben koncert s klapama Šufit in Cambi. 
Prodali smo skoraj 1.100 vstopnic in s tem napolnili veliko športno dvora-
no. Prepričani smo, da bo letošnji večer še bolj nepozaben in da vam v naši 
družbi ne bo dolgčas. Vstopnico si lahko zagotovite v predprodaji na spletni 
strani olaii.com, v prostorih Kluba logaških študentov in na dan dogodka. 

Spremljate nas lahko na naši spletni strani www.kls-klub.com  ali Facebook 
strani Klub logaških študentov, kjer lahko najdete vse informacije v zvezi 
s koncertom.

Lepo vabljeni!
Ekipa KLŠ
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LITERARNI VEČER Z MARCELOM

KULTURA

V dialogu ni prostora za mo-
nolog. S tem naslovom je 
literarno društvo Zeleni 

oblaki v Grajskem parku Vitez v Logatcu 
pripravilo pogovorno-literarni večer s svojim 

članom  Marcelom Štefančičem, častnim občanom Logatca, učiteljem, 
pevcem in zborovodjo, ustvarjalcem, urednikom in novinarjem. »So-
delavci pri Zelenih oblakih, ki so večer pripravili, so ga zapeljali v pra-
vo smer, od moderatorke Vande Lavrič, ki je vodila pogovor, do glasbe 
in izbranih citatov iz mojih del. Vse to je napolnilo prostor literarnega 
večera in pobožalo mojo dušo,« je Marcel po večeru strnil vtise. 

»Društvu Zeleni oblaki sem se pridružil zaradi spomina na logaškega pe-
snika Andreja Žigona, čigar učitelj sem bil,« se je spominjal Marcel Šte-
fančič in poudaril, da je bilo društvo skupina literarno navdihnjenih ljudi, 
ki so bili »različni v svoji enovitosti« – vsi so želeli oblikovati slovensko 

besedo. Večer je bil prepleten z odlomki iz Marcelovih del, skozi katera 
smo med drugim spoznavali tudi posamezna obdobja njegovega življenja, 
kopreno besednega tkanja pa sta z zvoki pobarvala Marjeta Prudič s prele-
stnim vokalom in Luka Ivezić, ki je spretno ubiral strune kitare.

»Poezija vzbuja življenje, kakršno se nam ponuja v vseh svojih dimenzi-
jah. Vsak poet mora začutiti odmev stvarnosti,« je Marcel pojasnil svoj 
odnos oz. svoje videnje poezije. Kot je povedal, rad gleda tudi filme, pri 
katerih ga zanima predvsem zgodba. Žanrsko mu je bil zelo ljub western, 
pozneje pa James Bond. Kar zadeva teater, mu je ljubši klasični, zelo so-
doben je zanj, kot pravi, moteč. Iskrivi gost literarnega večera se dobro 
počuti z ljudmi, ki mu gledajo v oči, žal pa je srečal tudi mnoge take, ki 
zrejo mimo. »Vojn na svetu ne bi bilo, če bi se ljudje iskreno pogovarjali.« 
Poleg pisanja slovarja dekanskega narečja na knjižno objavo čakajo tudi 
številni Štefančičevi aforizmi. 

Besedilo in foto: Blanka Markovič Kocen

… ko se je »Notranjska« s svojim 14. »nedeljskim luštnim popol-
dnevom« poslovila od svojega odličnega zborovodje Janeza Gostiše.

Martinova nedelja, ki je sicer zaznamovala rojstvo novega vina in »roj-
stvo« novega predsednika Republike Slovenije, je privabila na Vrh Sve-
tih Treh Kraljev lepo število poslušalcev k 14. glasbeni prireditvi V nede-
ljo popoldne bo luštno pri nas. Po ustaljenem obrazcu so se v dogajanju 
zvrstili gostitelji Obrtniški mešani pevski zbor »Notranjska«, gostujoči 
Moški zbor Obrtnik Slovenska Bistrica-Polskava, učenci Podružnične 
osnovne šole Vrh ter harmonikarski duo. Celovito dogajanje pa sta z du-
hovito naravnanostjo pospremila dodobra utečena povezovalca progra-
ma Maja Nagode in Jože Trček. Pesemski spored je uokvirila gostiteljica 
in organizatorka pisanega kulturnega dogodka »Notranjska« s preudarno 
prepričljivim zborovodjem Janezom Gostišem. Preudarno odbran je bil 
namreč spored, ki je znatno dišal po novem vinu. In prešerno so od-
zvenele po vrsti: Kramolčeva harmonizacija Slomškove Veseli hribček, 
Habetova Nikdar ne bom pozabil, Vremšakova priredba narodne Kadar 
jaz na pvaninco grem, Simonitijeva Debeli kum pa Schwabova priredba 
prleške Pri sosedi, Žirovnikova priredba cerkniške Ena nova zdravica, 
narodne Sinoči sem v enmu kraju bil (s solistom Francem Pencom) in 
Adamičeva Zbadljivka ter dodatna Kantaj Nineta. Uho, vajeno »No-
tranjske«, sta posebej pobožali skladbi Pri sosedi in Ena nova zdravica. 

Gostje, se pravi Moški zbor Obrtnik je z zborovodjo Nevenko Gril Ha-
meršakovo, so se tudi preizkusili z rahlo naglašenim Martinovim na-
dihom s skladbami: Vrabčeva Zdravljica, narodna v Pregljevi priredbi 
Slovo od ljubice, Schwabova Pivska, Volaričeva Nos, narodna v Ker-
njakovi priredbi Dekle na vrtu in narodna v Ciganovi priredbi En glažek 
vinca rumeni. Posebej vznemirljivo je zbor odpel Volaričev Nos. Vmes 
so učenci vrhovske šolske podružnice osrčujoče odrecitirali, odpeli in 
odplesali Žabecedo, Urco, Zlate copate, Opravičilo, Devet malih mišk, 
Nežno deklico in Gremo okrog sveta. Harmonikarja Jan Krvina in Aljaž 
Kunc sta pritegljivo frajtonizirala po dve poskočni in domači. Posebno 
presenečenje pa se je ponudilo ob koncu tokratnega »luštnega popoldne-
va«. Povezovalca sta poslušalcem kot strela z jasnega sporočila, da se z 

današnjim nastopom od »Notranjske«, Obrtniškega mešanega pevskega 
zbora, poslavlja Janez Gostiša, ustanovitelj in vseh trideset let doslej zbo-
rovodja tega zbora.

Pa ne le, da je Janez vsa ta leta vodil zbor, skrbel za širok pevski reper-
toar, za njegovo kontinuiteto, za zborovo kakovostno umetniško rast, ki 
je dosegla zavidljivo pevsko raven, sploh še, upoštevaje sestavo zbora, 
ki združuje pevce od Vrhnike prek Cerknice, Postojne, Cerknega, Idrije 
do Logatca. Le dobršen poldrugi mesec je, kar je »Notranjska« slovesno 
počastila svojo uspešno 30-letnico prepevanja (skupaj s pevskimi gosti 
– Moškim pevskim zborom Pavza iz Selnice pri Dravi), za kar je  časti-
tljivi jubilant prejel med mnogimi pozornostnimi zahvalami in laskavimi 
priznanji tudi Zlati pečat, ki ga podeljuje Obrtno-podjetniška zbornica 
Slovenije za povezovalna poslanstva med notranjskimi obrtniki. – Kar 
pa je obetavno za delo »Notranjske«, vsaj tako smo zvedeli iz dobro 
obveščenih krogov, je uveljavljeni dogovor z novo zborovodjo za nada-
ljevanje dodobra ustaljene in odmevne pevske poti daleč po Sloveniji in 
zunaj nje. 
Srečno tedaj in kar najbolj uspešno, »Notranjska«!

Marcel Štefančič

TISTO »LUŠTNO NEDELJSKO POPOLDNE«…
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Zborovodja Janez Gostiša (levo spredaj) se je 
presenetljivo nanagloma poslovil od svoje »Notranjske«. 
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SLAVKO KRŽIŠNIK OBRTNIK LETA 2017

POSLOVNE STRANI

Logatec se lahko pohvali z Obr-
tnikom leta! Za svojo poslovno 
odličnost je laskavo priznanje, ki 

ga je Obrtno-podjetniška zbornica Slo-
venije podelila 15. leto zapored, prejel 
naš občan – kovinar Slavko Kržišnik, 
podjetje S.VAR obdelava kovin in izde-
lava vodnih turbin d.o.o. z Medvedje-
ga Brda.Priznanje Podjetniški vzor pa 
sta prejela še Andrej in Tomaž Šušter-
šič iz podjetja ŠUŠTERŠIČ krovstvo, 
kleparstvo, gradnje, trgovina d.o.o. ter 
Valentin in Ivan Jesenko – iz TIGRAD 
gradnje, avtoprevozništvo in gradbena 
mehanizacija d.o.o., obe s sedežem v 
Logatcu.

Naziv Podjetnik leta 2017, ki ga je OZS 
podelila žepetindvajsetič, si je za svo-
je poslovne dosežke prislužil podjetnik 
Miran Andrejek iz Kuzme. Najstarejši 
obrtnik leta pa je 86-letni mlinar Vladi-
mir Korošec iz okolice Ptuja, ki nadaljuje 
200-letno družinsko tradicijo mlinarstva. 
Na dogodku so podelili tudi mojstrske di-
plome že 17. generaciji mojstrov in moj-
stric.

OZS skrbi za dvig ugleda obrtnih poklicev, 
obrtne dejavnosti in njenih nosilcev ter spod-
buja odličnost in kakovost obrtnih storitev in 
izdelkov. Že 15. leto zapored bo tako podelila 
prestižno priznanje Obrtnik leta, ki ga prejme 
obrtnik za svoje poslovne dosežke in odličnost. 
Po nekaj letih premora je podelila tudi prizna-
nje Podjetnik leta. Prejme ga podjetnik, ki s 
svojo inovativnostjo, ambicioznostjo in podje-
tniškim čutom pomika meje mogočega in po-
meni presežek v slovenskem podjetništvu. Do 
zdaj je ta laskavi naslov prejelo 24 izjemnih 
podjetnikov. Od skupaj sedmih nominirancev 
so letos kar trije finalisti iz Logatca, ki jih pred-
stavljamo v nadaljevanju. Vsi so člani Območ-
ne obrtno-podjetniške zbornice Logatec.

Slavnostni dogodek je bil 14. novembra 
2017 na Brdu pri Kranju, udeležil pa se ga 
je tudi predsednik Republike Slovenije Bo-
rut Pahor. Številčna je bila tudi delegacija 
iz Logatca, in sicer predstavniki upravnega 
odbora in drugi funkcionarji OOZ Logatec 
s predsednikom Bogdanom Oblakom, pred-
stavniki Občine Logatec z županom Bertom 
Menardom ter člani gospodarskega strate-
škega sveta občine.

Obrtnik leta 2017
Slavko Kržišnik, S.VAR obdelava kovin 
in izdelava vodnih turbin d.o.o.
Slavko Kržišnik se je varjenja učil že kot 
15-leten fant. Dokaj hitro je zašel tudi v 
obrtniške vode in najprej postal samo-
stojni podjetnik, leta 2012 pa je podjetje 
preoblikoval v d.o.o. V zadnjih letih to te-
melji na izdelavi in razvoju turbin različ-
nih velikosti ter druge opreme za male hi-
droelektrarne. Prisotni so na slovenskem, 
srbskem, makedonskem in francoskem 
trgu, usmerjenost v zelene vire energije ter 
smiselnost tovrstnih investicij pa jim zago-
tavlja širjenje trga tudi v prihodnje.

Slavko je sicer od leta 2013 v pokoju, ven-
dar kot lastnik podjetja zaposlene uspešno 
motivira za ustvarjalno delo v kovinarstvu. 
Vsak nov izdelek mu pomeni izziv, ambici-
oznost, delavnost in želja po napredovanju 
pa so njegovo glavno vodilo še danes. Sta-
bilnost in pozitivni trendi podjetja S.VAR 
temeljijo na usposabljanju mlajših zapo-
slenih, gradnji kakovostnih partnerstev 
v nabavni in prodajni verigi ter pozitivni 
klimi. V prihodnje si želijo konstantne ra-
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Obrtnik in podjetnik leta 2017, Slavko Kržišnik (levo) in Miran Andrejek
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POSLOVNE STRANI

sti prihodkov in števila zaposlenih, hkrati 
pa ohranjati fleksibilnost na trgu. Osnova 
za rast družinskega podjetja je uspešen 
prenos na mlajšo generacijo. Kot kaže, 
Kržišnikovim to dobro uspeva, saj se je s 
Slavkovo upokojitvijo v poslovni proces 
dejavno vključil sin Marko in prevzel vo-
denje podjetja.

Podjetniški vzor
Andrej in Tomaž Šušteršič, ŠUŠTER-
ŠIČ krovstvo, kleparstvo in gradnje, tr-
govina, d. o. o., Logatec
Šušteršič d. o. o. je priznano družinsko 
podjetje, ki svoj uspeh gradi na 50-letni 
tradiciji in treh generacijah mojstrskih 
znanj in izkušenj. Izhodiščna obrt podjetja 
je vezana na izdelavo in popravila streh, z 
desetletji so ji dodali proizvodnjo in trgo-
vino krovsko-kleparskih izdelkov, na pre-
lomu tisočletja pa dejavnost dopolnili še s 
storitvami z avtodvigali do nosilnosti 220 
ton in stopili na trg transportnih storitev.

Začetki družinskega podjetja segajo v Hor-
jul v leto 1967, ko se je Stanislav Šušteršič 
s kladivom, svežnjem žebljev in malim me-
trskim krivilnim strojem lotil krovsko-kle-
parskih storitev. Ker je veljal za skromne-
ga in poštenega moža, je bilo dela vedno 
več, zaslužek pa je vselej skrbno razdelil 
med prvih nekaj zaposlenih. Mednje sta z 
leti odrasla oba sinova, Andrej in Tomaž, 
ki sta se rokodelstva učila za zidovi očeto-
ve delavnice in vsa leta nadgrajevala svoje 
znanje.

Šušteršič d. o. o. ostaja močno družinsko 
podjetje, trdno zasidrano v gradbeni pa-
nogi in z močno motivacijo upravičevati 
zaupanje svojih strank in zaposlenih tudi 
v prihodnje.

Podjetniški vzor
Valentin in Ivan Jesenko, TIGRAD, gra-
dnje, avtoprevozništvo in gradbena me-
hanizacija d.o.o.
Podjetje Valentina in Ivana Jesenka je spe-
cializirano za izvedbo vseh vrst gradbenih 
del, začetki pa segajo v leto 1994. Gradi-
jo hiše, stanovanja, kmetijske in poslovne 
objekte, urejajo okolico, gradijo in prena-
vljajo cestno ter komunalno infrastruktu-
ro, pohvalijo se lahko z izgradnjo športnih 
igrišč, v zimskem času pa se ukvarjajo z 
vzdrževanjem cest in čiščenjem snega.
Ukvarjajo se še s predelavo, drobljenjem 
in sortiranjem gradbenih odpadkov, po-

F
ot

o:
 A

nt
on

 Š
ija

ne
c/

O
ZS

memben del njihove dejavnosti pa predsta-
vlja tudi mednarodni transport paletnih in 
razsutih tovorov, v Sloveniji, Italiji in Nem-
čiji pa so vpisani tudi v evidenco prevozni-
kov nenevarnih odpadkov.
Letos so kupili dodatne poslovne prostore, 
ki so jih preuredili v mehanično delavni-
co za servis, menjavo gum in vzdrževanje 
lastnih vozil in strojev, v prihodnje pa na-
meravajo dodati še pralnico za tovorna 
vozila. Poleg naštetega strankam ponuja-
jo še nakup ali izposojo mini bagrov, ba-
grov, nakladačev in rovokopačev različnih 
znamk in zmogljivosti.
Vizija podjetja je, da v okviru dejavnosti, 
čim več storitev opravijo z lastnim kadrom 
in lastnimi sredstvi. V podjetju Tigrad 
stremijo k napredku in razvoju v panogi, 
uspešnemu pojavljanju in sodelovanju na 
domačem trgu in, predvsem s transportni-
mi storitvami, morebitni razširitvi v tujino.

Do sedaj je bilo za obrtnika in podjetnika 
leta predlaganih več logaških podjetnikov, 
ki so se vrstili celo v najožji izbor, med 
nominirance. Med njimi Bogdan Oblak iz 
Oblak commerce d.o.o. (2007) in Srečko 
Brus iz FEBRUS d.o.o. (2014).

V uvodnem nagovoru je predsednik OZS 
Branko Meh opozoril: »Že večkrat sem 
poudaril, da bi bilo zgodb o izjemnih in 
odličnih obrtnikih in podjetnikih zagotovo 
še več, če bi imeli v Sloveniji prijaznejše 
poslovno okolje. Z drugimi besedami – če 
bi vlada realizirala vsaj polovico zahtev 
slovenske obrti in podjetništva.« Predse-
dnik RS Borut Pahor pa je dejal, da so go-
spodarske razmere v Sloveniji obetavne in 
da je zaznati stabilnost. »Naša skrb mora 
biti, da tega ugodnega vetra, ki omogoča 
hitrejše jadranje v pravi smeri, ne bi za-
mudili,« je poudaril Pahor. Ministrica za 
šolstvo dr. Maja Makovec Brenčič je po-
udarila, da je pomembno povezovanje izo-
braževanja in gospodarstva ter se strinjala 
s predsednikom Mehom, da je treba mlade 
navdušiti za vajeništvo in obrtne poklice.

Vsem prejemnikom priznanj, njihovim 
družinskim članom ter sodelavcem iskrene 
čestitke!

Dejan Šraml

Slavko Kržišnik z županom Bertom Menardom in predsednikom OOPZ Logatec 
Bogdanom Oblakom
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PODJETNIŠKI INFORMATOR

POSLOVNE STRANI

              Župan Obèine Logatec 
                  skupaj z zaposlenimi v Obèinski upravi Obèine Logatec,

iskreno èestita 
zastopniku podjetja 

ki mu je Obrtno-podjetniška zbornica Slovenije,
v novembru 2017 na slavnostnem dogodku na Brdu pri Kranju

za uspešno in strokovno delo, podelila laskavi naziv - 

Hkrati z njim pa sta priznanje Podjetniški vzor prejela še Andrej in Tomaž Šušteršiè,
iz podjetja ŠUŠTERŠIÈ krovstvo, kleparstvo, gradnje, trgovina d. o. o.

 ter Valentin in Ivan Jesenko, iz podjetja TIGRAD gradnje, avto-prevozništvo in
gradbena mehanizacija d. o. o., obe podjetji s sedežem v Logatcu.

Tudi njima iskreno èestitam za uspešno opravljeno delo, nominacijo
ter podeljeno priznanje - Podjetniški vzor.

Berto Menard,  

Slavku Kržišniku, 
S.VAR obdelava kovin in izdelava vodnih turbin d. o. o.,

Obrtnik leta 2017.

Obèina Logatec

Obvezen vpis v register dejanskih lastnikov!
AJPES na podlagi določb Zakona o preprečevanju pranja denarja in finan-
ciranja terorizma (ZPPDFT-1) skupaj z Uradom RS za preprečevanje pranja 
denarja vzpostavlja Register dejanskih lastnikov (RDL). Vzpostavljena je 
aplikacija za vpis podatkov eRDL, v katero morajo poslovni subjekti svoje 
dejanske lastnike vpisati do 19. 1. 2018. 

Svoje dejanske lastnike so v register dolžni vpisati vsi subjekti, ki jih določa 
35., 36. in 37. člen ZPPDFT-1:
•  gospodarski subjekti (gospodarske družbe, zadruge),
•  subjekti, ki nimajo poslovnih deležev (ustanove, društva, zavodi, politične 

stranke, sindikati, verske skupnosti …),
•  tuji skladi, tuje ustanove in podobni pravni subjekti tujega prava, kadar iz 

njihovega poslovanja nastanejo davčne obveznosti v Republiki Sloveniji.

Vpis dejanskega lastnika, spremembo podatkov ali izbris dejanskega la-
stnika v/iz eRDL opravi zastopnik pravne osebe ali od njega pooblaščena 
oseba prek spletne aplikacije. Pravne osebe so dolžne v RDL vpisati po-
datke o svojem dejanskem lastniku in njihove spremembe v roku 8 dni od 
vpisa v Poslovni register Slovenije (PRS) oziroma davčni register, oziroma 
v roku 8 dni od nastanka spremembe podatkov. Javni podatki o dejanskih 
lastnikih bodo brezplačno dostopni vsem uporabnikom portala AJPES. Za-
vezancem iz 4. člena ZPPDFT-1, organom odkrivanja in pregona kaznivih 
dejanj, sodiščem in nadzornim organom iz 139. člena zakona ter državnim 
organom, kadar bodo odločali o pravicah subjektov, ki imajo finančne po-
sledice za državni proračun, bo omogočen neposredni elektronski dostop 
do vseh podatkov o dejanskih lastnikih, vpisanih v register, pod pogoji, 
navedenimi v zakonu, in na način, ki omogoča ugotovitev, ali je določena 
oseba dejanski lastnik poslovnega subjekta in v katerem poslovnem su-
bjektu je vpisana kot dejanski lastnik. Zoper tiste, ki vpisov ne bodo opra-
vili, zakon določa globo od 6.000 do 60.000 evrov. 

Sofinanciranje sejemskih nastopov
Objavljen je javni razpis za sofinanciranje predstavitve proizvodov 
ali storitev MSP-jev na mednarodnih sejmih v tujini v letu 2018 z na-
menom uspešnega uveljavljanja mikro, malih in srednjih podjetji na 
tujih trgih ter zvišanje stopnje internacionalizacije podjetij. Dodatne 
informacije na www.spiritslovenia.si.

Obračun prispevkov tudi za »popoldance«
Objavljen je nov Pravilnik o obrazcih za obračun prispevkov za so-
cialno varnost, ki se bo pričel uporabljati s 1. 1. 2018 (v nadaljevanju 
Pravilnik). Pravilnik uvaja nove obrazce obračuna prispevkov za neka-
tere skupine zavarovancev. Kdo bo v letu 2018 prvič oddajal obračune 
prispevkov za socialno varnost? Poleg zavarovancev, ki že oddajajo 
obračune prispevkov (»redni« s.p.-ji, verski uslužbenci, družbeniki in 
delničarji, ki niso zavarovani na drugi podlagi), bodo z novim letom 
zavezanci za oddajo obračuna tudi: 
•  kmetje; 
•  osebe, ki opravljajo dejavnost kot postranski poklic; 
•  osebe, ki so prostovoljno vključene v socialno zavarovanje. 

Za vse obračune prispevkov velja, da obračun praviloma sestavi davčni 
organ in ga vroči zavezancu do 10. v mesecu za pretekli mesec preko 
portala eDavki. Če obračun ni odložen oziroma vsebuje napačne podat-
ke, je zavezanec sam dolžan izpolniti in oddati pravilen obračun in sicer 
najkasneje do 15. v mesecu za pretekli mesec, seveda elektronsko preko 
portala eDavki. Novi obvezniki bodo obračun prispevkov za januar dol-
žni prvič oddati februarja 2018, zato naj si čimprej uredijo dostope do 
portala oziroma za namene vročanja določijo pooblaščenca.

Dejan Šraml
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LOGAŠKI LOVCI OBELEŽILI 130 LET KLUBA IN 70 LET LOVSKE DRUŽINE

MED NAMI

Logaški lovci smo v domu krajevne skupnosti Gorenji 
Logatec jeseni slavnostno praznovali 130 let Logaškega 
lovskega kluba (LLK) in 70 let delovanja lovske druži-

ne Logatec.

Logaški lovski klub je bil med prvimi slovenskimi klubi ustano-
vljen kot protiutež nemškim lovskim klubom. Nemci so si lastili 
gospostvo nad slovensko deželo in njenimi bogastvi, vključno z 
divjadjo v naših gozdovih. Toda po revolucionarni pomladi na-
rodov leta 1848, po sprejetju programa Zedinjene Slovenije so se 
naši predniki začeli združevati na vseh področjih, v Logatcu so se 
premožnejši domačini povezali s tržaškimi Slovenci in leta 1887 
ustanovili LLK. Lovišča so namreč morali lovski klubi od občine 
pridobiti na licitaciji. Ob 130-letnici smo lahko ponosni na dolgo-
letno tradicijo lovstva v Logatcu.

Po končani vojni na Logaškem skoraj eno leto ni bilo lovske orga-
niziranosti. Spomladi 1946 sta bili na ozemlju našega sedanjega 
lovišča ustanovljeni dve lovski družini: LD Dolenji Logatec in LD 
Gorenji Logatec. Že po dveh letih so lovci spoznali, da sta lovišči 
premajhni in družini sta se združili v sedanjo LD Logatec. V za-
četku delovanja lovske družine je bila glavna divjad srnjad, mala 
divjad, kasneje pa tudi jelenjad, medved in ris.

S hitrim gospodarskim razvojem, s spremembo družbenega siste-
ma, prehajanjem na boljši jutri in z razhajanji v osebnem življenju 
nas lovce vodita pot in misel v naše gozdove in na polja s skrbjo 
za vse prostoživeče živalske vrste, za naše dobre odnose z lastni-
ki zemljišč s strpnim odnosom do drugih uporabnikov prostora, 
lokalno skupnostjo in ne nazadnje skrbjo za ohranitev naravnih 
habitatov. 

Lovci si pripisujemo zasluge za ohranitev živalskih vrst, radi re-
čemo, da zaradi lova iz naših lovišč ni izginila še nobena divjad. 

Naš cilj ni samo lov, ampak nam je zaupana zelo odgovorna nalo-
ga varstva gojitve in uravnavanje številčnosti med populacijami. 
Smo naravovarstveniki in brezplačni prenašalci svojega znanja na 
druge uporabnike prostora. Žal pa je naše lovišče močno preplete-
no s cestami in železnico ter velikim porastom industrijskih con, 
zaradi česar opažamo velik povoz divjadi. 

Aprila 2009 je bila lovska družina Logatec izbrana za koncesio-
narja za trajnostno gospodarjenje z divjadjo za obdobje 20 let. Ob 
tej priložnosti se zahvaljujem Občini Logatec za povrnitev dela 
koncesnine, ki jo s pridom vračamo v lovišče. 

Odgovorni lovci skrbimo za lovske naprave in divjad, pravilen 
odstrel in izvajamo še druge ukrepe za preprečevanje škode po 
divjadi na pašnih in drugih kmetijskih površinah ter pridelkih.

Večina naših prizadevanj in nalog, s tem pa tudi veliko opravljenih 
prostovoljnih delovnih ur je namenjena lovskoupravljalski usme-
ritvi. Z neplačanim delom smo si zgradili in vzdržujemo lovski 
dom, moderno prevzemalnico divjadi in objekte v lovišču.

Lovska družina Logatec trenutno šteje 51 članov, katerih povpreč-
na starost je 58 let. Žal se mladi premalo vključujejo v lovske 
organizacije, čeprav si za to pri LZS močno prizadevamo. Med 
drugim smo vložili predlog za včlanitev v LD s 16 leti, česar za-
kon o lovu še ne dopušča. Naj končam z mislijo Srečka Kosovela: 
»Starejši gledajo na preteklost, mladi pa na prihodnost.«

Vsem prisotnim na praznovanju 130 LLK, 70 let LD Logatec in 
moji tovarišiji se lepo zahvaljujem.

Starešina LD Logatec
Alojz Albreht
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ČASI SE SPREMINJAJO, JASLICE OSTAJAJO

MED NAMI

Jeseni sledi zima, krajši dnevi, v na-
ših krajih tudi mraz in (vsaj po hri-
bih) sneg ter prazniki, tudi božič, na 

kar nas opozarjajo adventne nedelje ter 
trgovci. A tokrat ne bi o tem. Pač pa o 
jaslicah. 

 V naših krajih so se začele pojavljati v 19. 
stoletju. Običajno so našle prostor v »hiši« 
v »bogkovem kotu«. Bile so iz papirja ali 
lepenke, šele po drugi svetovni vojni se 
pojavijo figurice, v glavnem iz mavca. Po-
leg cerkva, kjer je njihova »domovinska« 
pravica, jih že nekaj let postavljajo tudi 
izven njih, tako je znana kar cela »vas« na 
griču v Tržišču, imajo jih v ljubljanskem 
živalskem vrtu, vedno več je »živih« ja-
slic, najbližje so bile tiste pri Ljubogojni. 
Pa ostanimo v Logatcu. Ob cesti proti La-
zam, na Martinj Hribu, najprej na levi opa-
zimo majhno, staro hišico, potem v dolini 
na vrtu kapelico Matere božje in seveda 
novo hišo, ob njej pa jaslice. Ne morete 
zgrešiti, saj so od božiča pa do svečnice 
odete v čarobno svetlobo.

Pavle Mihevc–Brangarjev jih pripravlja že 
od mladih let. Sprva je izdeloval le majhne 
kotne, potem pa je v novi hiši našel prostor 

za večje. Potreboval ga je, ker se je število 
ovčic, pastirčkov in vseh figuric, ki spada-
jo zraven, hitro povečevalo, rasla pa se je 
tudi ideja o tem, kaj vse bi lahko postavil 
v jaslice. Pred leti sta bila z ženo tudi v 

Sveti deželi in od tam prinesla nekaj peska 
in kamenja. In Pavle ga je spretno vključil 
v jaslice, ki se vedno malo spreminjajo, a 
dokaj verno prikazujejo kraje Kristusove-
ga rojstva. 

Ne bom vas utrujal o tehničnih podrobno-
stih, o tem je pisal Marcel Štefančič pred 
sedmimi leti, samo tole bi omenil: ogro-
mno dela je v njih, na katerega pa Pavle 
pozabi, ko vidi iskrice v otroških očeh in 
zadovoljstvo starejših ob obujanju spomi-
nov. 

Morda še kratko obvestilo: seveda si lahko 
pridete jaslice pogledat, še posebno lepo je 
zvečer, ampak je že tako, da imajo tudi pri 
Brangarjevih kdaj kakšen nujen opravek, 
zato jih za ogled prej pokličite. Še to: če 
mislite, da tudi vaše jaslice zaslužijo obja-
vo v našem časniku, potem pošljite kakšno 
fotografijo. Morda vas celo obiščemo.
 
Dragi bralci, prihaja čas, ko se bolj poveže 
družina, se srečujejo prijatelji, znanci, ko 
si zaželimo vse lepo v naslednjem letu- na-
redite si jaslice doma, pri sebi, v svojem 
srcu.  

Besedilo in foto: Brane Pevec 
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TA LEP VEČER

MED NAMI

Minil je čas, ko so stare mame, babi-
ce, dedki ob zimskih večerih sedli 
doma na krušno peč in se predali 

spominom ter vnukom pripovedovali zgodbe 
svoje mladosti. Tudi vnuki se zdaj raje pre-
pustijo virtualnim prijateljem in pišejo novo 
sodobnejšo zgodbo, ki bo nekoč v prihodnosti 
prav tako del neke zgodovine. 

Ko prestopiš prag upokojenstva, imaš naenkrat 
več časa, tudi za druženje. Letos so rovtarski 
upokojenci sredi novembra že drugič pripravili 
lep in zabaven večer. Škoda, da se v dvorani 
ni zbralo več obiskovalcev. Upokojensko dru-
štvo se je zgledno potrudilo. Tone Snoj je v 
uvodnem pozdravu nagovoril prisotne in se za-
hvalil občini in KS, da so s sredstvi omogočili 
prireditev. Na oder so najprej stopila Rovtarska 
dekleta, enajst mladenk v zrelih letih, ki jim je 
skupna ljubezen do prepevanja. Že skoraj de-
setletje za uglašeno petje skrbi zborovodkinja 
Mari Loštrek Žižek. S tremi pesmimi so odprle 
večer. 

Sledil je nastop gostov iz Polhovega Gradca. 
Folkloristi, ki slišijo na ime Grof Blagaj, so 
predstavili polhograjske noše. Osem plesnih 
parov je ob spremljavi harmonikarja zaplesalo 
in nič ni bilo videti, da imajo kakšen križ več 
na svojih plečih. Le oder je spet pokazal svojo 
gugajočo sliko in kar klical po prenovi. Za to pa 
se nista dosti menila Gustl in Mirko, Viktor in 
Milan, ki sta nasmejala prisotne. V domačem 

jeziku sta jih prijetno »kresala«. Pevsko so se 
predstavili tudi upokojenci z Vrhnike,  tokrat je 
zbor vodila Katja Hvalica. 

Da gresta vihrava mladost in umirjena starost 
še kako dobro skupaj, so dokazali mladi gostje, 
ansambel Toni iz Samotorice. Po dobrem letu 
delovanja jo kar krepko urežejo, mlada sim-
patična pevka pa je dodana vrednost. Za pre-
senečenje sta poskrbela Janez na klarinetu in 
predsednik KS Rovte Viktor Trček na trobenti. 
Ja, kapo dol, da jo še takole » zašpilata«. Gro-
fje Blagaji in Rovtarska dekleta so se še enkrat 
predstavili, prav tako tudi Gustl in Mirko, ki ju 
najbolj od vsega jezi odprto okno, prižgan tele-

vizor in prepih v sobi. Kaj ljubimec pri ženi, pa 
trav‘ca pri »tamladih«,  važno, da ne mečemo 
po nepotrebnem drv skozi okno! 

Dobre volje in nasmejani so nastopajoči in gle-
dalci zapuščali dvorano. Druženje se je zavleklo 
še pozno v večer. Pa naj še kdo reče, da je mla-
dost norost! Tudi starejši ga še znajo » žurat«. 
Naj bo pot upokojencev še naprej napolnjena 
z energijo in voljo do dela, zabave in življenja 
tudi tedaj, ko se številke na rojstnodnevni torti 
bližajo trimestnemu številu. Čestitke, rovtarski 
upokojenci!

Besedilo in foto: Metka Bogataj

Gustl in Mirko sta dodobra nasmejala občinstvo.
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TUDI POZIMI TEČEMO

ŠPORT

Z veselim decembrom prihaja v vaš vsakodnevni ritem 
polno motečih dejavnikov. Veliko bolj ali manj po-
membnih opravil in hladnejše vreme vam bo odpihni-

lo nekaj dni redne vadbe, novoletne zabave z obilo hrane pa 
bodo prinesle nekaj kilogramov viška. Temu se boste morali 
upirati po najboljših močeh. 

Nekaj napotkov za zimsko vadbo. Naj vas mraz in padavine ne pri-
klenejo na kavč. Nikakor ne smete opustiti vadbe na svežem zraku, 
saj morate svoje telo sproti prilagajati nižjim temperaturam. Če izpu-
stite teden ali dva, se boste zelo težko vrnili brez prehlada, do pomladi 
pa tudi ne morete čakati. Zahtevnejše razmere terjajo tudi doslednejše 
ravnanje tekačev. Najbolje je, da se pred tekom doma malo raztegne-
te, naredite nekaj tekaških vaj in potem tečete. Tecite brez ustavljanja 
in se dovolj oblecite. Pazite, da ne začnete teči prehitro, da boste lah-
ko proti koncu tempo stopnjevali in tako ohranjali toploto v telesu. 
Tecite do doma in potem doma naredite še raztezanje. Prehladili se 
boste, če boste stali mokri na mrazu. Trudite se, da greste ven vsak 
drugi dan, tudi če hodite. Hoja v hrib je za ta čas dobra izbira.

Bolj motivirani tekači pazite, da vas, kadar je vreme ugodno, ne 
potegne v hitrejši tek. V prvem delu zime je bolje, da naredite raje 
kakšen kilometer več v lahkotnem tempu, saj boste hitro tekli ka-
sneje. Problem je v tem, da potem, ko v januarju nastopi res slabo 
vreme, ne morete graditi naprej in končni rezultat je slabši, kot 
če tečete na začetku lahkotneje. Z lahkotnim tekom boste veliko 
učinkoviteje razvijali aerobne in energijske potenciale kot z vadbo 
v coni neugodja (zimski dolgi teki so vedno počasnejši od vaše-
ga tekmovalnega tempa na 21km).

Drug pomemben del zimske vadbe je trening moči, ki je zelo koristen 
za vsakogar, posebej za ženske. Poleg stabilizacijskih vaj za trup je smi-
selno delati tudi vaje za moč za velike mišice. S tem boste izboljšali 
učinkovitost svojega teka, zmanjšali verjetnost poškodb in s primerno 
prehrano ugodno vplivali na hormonski sistem. To pa je pravi način 
za zdravje in lepo postavo. Vsemu skupaj dodajte še kakšno razteza-
nje doma, med gledanjem televizije. Trening moči mora trajati 30 do 

40 minut poleg ogrevanja in sproščanja, sicer bo to premalo za kakšen 
resen učinek. In ne bojte se, da boste dobile preveč mišic. Teh zlepa ni 
preveč, sploh pa je malo verjetno, da ste ena tistih, ki jih boste pridobile.

Pripravil tekaški trener, ŠD Tek je lek, Miro Petrovec
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TRGOVINA S KUHINJAMI, 
BELO TEHNIKO IN VGRADNIMI OMARAMI
TRGOVINA S KUHINJAMI, 
BELO TEHNIKO IN VGRADNIMI OMARAMI

Sušnikova 3a, za bivšo mlekarno Vrhnika - nekdanja trgovina IUV
www.kuhinjeplus.si | info@kuhinjeplus.si | GSM: 051/368-210

Popust do
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ROVTE – TUDI PO MARATONSKI MERI 

ŠPORT

Čeprav se Metka Bogataj dopisniško 
oglaša v Logaških novicah že ka-
kih trinajst let, in če se je le kaj po-

membnega zgodilo v Rovtah, je Metka o ti-
stem skrbno pisala, pa nismo nikoli prebrali 
na straneh Logaških, kar bi govorilo o Met-
ki, da je šla po poteh Atalante, znamenite te-
kačice iz grške mitologije. Pa poglejmo, kaj 
pravi Metka o svojih tekaških izkušnjah.

Kdaj ste začeli s tekom?
Pred dobrimi desetimi leti, ko so naši trije 
otroci že dovolj zrasli, sem si dejala, kaj 
ko bi storila še kaj zase, za svoje zadovolj-
stvo. In nekega lepega dne sem se lotila in-
tenzivne hoje. Nakar se je hoja predramila 
v tek po rovtarski gmajnah. 

Kdaj ste pa razmislili o tem, da bi svoj 
tek posvetili tudi tekmovalnosti ?
Pred 17 leti se mi ponudila priložnost; priva-
bil me ženski tek DM. Dolžino petih kilome-
trov sem pretekla v slabi uri. Ob tem sta me 
obšla veličasten občutek in razmislek, da bi 
se pridružila kaki tekaški skupini. 

Pa se je iz tega razmisleka kaj porodilo?
Ja, ja. Kmalu sem se povezala z žirovsko 
tekaško skupino, ki jo še vedno s skrbno 

Gibanje postaja v sodobnem času 
vedno bolj pomembno. Med sta-
rimi in mladimi je vse več tistih, 

ki so športno udejstvovanje uvrstili na 
vsakdanji urnik, kajti slednje poleg pre-
hrane v veliki meri pripomore k kvalite-
tnejšemu življenju. 

Konec jeseni so v Logatcu priredili prve 
Igre brez meja. Športna zveza Logatec je 
na poziv občine organizirala Dan loga-
škega športa.  Namen je bil sodelovanje 
in druženje športnih društev v Logatcu. 
Zveza je povabila k sodelovanju svoje 
člane, poleg njih pa je vabila poslala tudi 
drugim športnim društvom. Odzvalo se je 
kar deset ekip, skupaj kar 130 sodelujočih. 
Pomerili so se v ciljanju stožcev, ribolo-
vu, igri spomin, pikadu in sestavljankah. 
Manjkala ni niti živa glasba, pa še čarov-
nik je kaj veselega pričaral. Čeprav je bil 
namen iger predvsem druženje in zabava, 
smo dobili tudi zmagovalce. Na prvih treh 
mestih so se razvrstili in dobili pokale ter 

IGRE BREZ MEJA V LOGATCU ZA ČISTO PETKO
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medalje ŠD Furmani in ekipi OK Logatec. 
Igre so uspele, k čemur je pripomoglo tudi 
prijetno sončno vreme, dober Godčev go-
laž in slastne Kožmanove palačinke, ki se 
jih niso branili ne stari ne mladi. Sodelujo-
či in organizatorji so si edini, da bodo taka 

druženja ohranjali tudi v bodoče, morda 
dodali še kakšno zanimivost in popestritev, 
oči pa so že uprte v Igre brez meja 2018. 

Metka Bogataj

strokovnostjo vodi Katja Rakušček. S svo-
jimi treningi je bila Katja nadvse zaslužna, 
da sem dokaj uspešno pretekala po 10 ki-
lometrov in dlje po slikovitem okolju do-
mačih Rovt. Med nočnimi teki po gozdnih 
poteh sem si z zvončkom pomagala odga-
njati kako neprijetno snidenje z medvedi, 
ki kar radi hacajo sem ter tja med drevjem.

Kdaj vas je naskočila želja, da bi se podali 
na preizkušnjo maratona, dolgega 42 km?
Ta naskok se je porodil bolj kot ne iz na-
ključja. S kolegico Martino sva lani poleti 

na sproščenem teku v Podbrdu naleteli na 
plakat, ki je najavljal maraton in vabil nanj 
v Bovec. In kar prijavili sva se na maraton, 
z nama še ena Martina. Naša vaditeljica 
naju je podpirala s treningi. In lani sep-
tembra smo se vse tri pojavile na startu v 
enotnih oblačilih. Tek je bil sila naporen, 
vendar na cilju s fantastičnim občutkom: z 
voljo človek premaga samega sebe.

Kako pa je dom sprejemal vaše tekaške 
odločitve?
Hm … spočetka je bilo kar nekaj dvoma. 
Ko pa se je pokazal moj tek v vsej svoji re-
snosti in tekmovalni vnemi, je bila vsa moja 
družina na moji strani; mož me je celo vodil 
na teke in še sam začel teči. Spričo sijajnih 
spodbud sem se lani aprila udeležila beograj-
skega, oktobra pa ljubljanskega maratona. 

Kaj pa načrti…?
Veste, bom še kar tekla in tekla. Misli se 
mi sprehajajo po prihodnjem aprilu, ko me 
bo tek zanesel, vsaj tako upam, na mara-
ton v Bratislavo. Ja, ja, tekla bom, dokler 
mi bodo dale noge. Saj, tek je navsezadnje 
postal tudi način mojega življenja. 

Marcel Štefančič
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POLJSKI KAPLAN RAFAŁ KĘDZIERSKI: VEČKRAT SEM BIL ZALJUBLJEN

MLADI POROČEVALCI

Sprejel je izziv in pred petimi leti 
prišel v Slovenijo. Danes je ka-
plan v župniji Dolenji Logatec in 

Slovenija ga je preprosto očarala.
 
Se lahko na kratko predstavite?
Sem Rafał Kędzierski. Po poklicu sem 
duhovnik. Prihajam s Poljske, iz glavne-
ga mesta Varšave.

Kje ste se šolali in kdaj ste šolanjem 
končali? 
Po maturi sem študiral elektrotehniko na 
Univerzi v Varšavi, nato sem se vpisal 
na teološko fakulteto in jo zaključil leta 
2008 z magisterijem iz teologije.

Kdaj ste začutili oz. prejeli klic za du-
hovniški poklic?
O duhovniškem poklicu sem razmišljal 
že kot otrok, seveda na otroški način. 
Mama mi je pripovedovala, da sem na 
vprašanje, kateri poklic bom izbral v pri-
hodnosti, odgovarjal, da bom duhovnik 

za otroke, ki nimajo staršev. Osebno se 
tega ne spomnim in ne bi znal povedati, 
kdo me je tako nagovoril. 

Kako so vaši starši sprejeli odločitev za 
duhovniški poklic?
Mama je na začetku nasprotovala. Trdila 
je, da moram prej zaključiti elektrotehniko 
na univerzi in se kasneje odločiti za seme-
nišče. Oče ni izrekel besede proti, bolj sem 
imel občutek, da me je podpiral.

Ste bili kdaj zaljubljeni?
Večkrat sem bil zaljubljen. Prvič v 8. razre-
du osnovne šole. Pozneje sem srečal dekle, 
s katero sem se celo nameraval poročiti, 
vendar sta po maturi šli najini poti preveč 
narazen. Potem sem na univerzi srečal še 
eno dekle, a takrat sem že začel razmišljati 
o duhovniškem poklicu.

Kako vas je pot pripeljala v Slovenijo?
Pet let sem že v Sloveniji in še danes sem 
presenečen, da me je Bog poslal sem. Lah-
ko bi rekel zelo preprosto, ljubljanski nad-
škof metropolit je v Varšavo poslal prošnjo 
za enega duhovnika in nato o tem vprašal 
rektorja našega misijonskega semenišča v 
Varšavi. Bil sem eden od kandidatov, ki je 
izrazil pripravljenost, in bil tudi izbran.

Kakšna se vam zdi slovenščina?
Slovenščina je zelo zanimiva zaradi dvo-
jine, besed brez samoglasnikov ali besed, 
ki jih tujec zelo težko izgovori, npr. Hote-
dršica.

Vprašanja pripravila Maja Doljak, 8. c, 
OŠ 8 talcev Logatec

Rafał Kędzierski Foto: Župnija Dolnji Logatec
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PODOBE NA LOGAŠKEM – DOBRODOŠLA PRIDOBITEV ALI ZAMUJENA PRILOŽNOST?

VAŠA POŠTA

Zavod za kulturo in medije JAKA 
Logatec je v letošnjem letu izdal 
knjigo Podobe na Logaškem. Av-

tor idejne zasnove, ki je prispeval tudi 
večino fotografij, je Siniša Rančov, avto-
rica besedila pa Petra Trček. Izid knjige 
v nakladi 500 izvodov je omogočila Ob-
čina Logatec. 

Glede na opombo v kolofonu, da je knjiga 
brezplačna in namenjena promociji, skle-
pam, da je bilo delo naročeno ali pa brez 
kritičnega premisleka v celotni nakladi od-
kupljeno za promocijske namene občine. 
Vsekakor bi v tem primeru pričakovala, 
da bosta za tako pomemben projekt ime-
novana urednik in uredniški odbor, ki bi 
bdela nad strokovnostjo priprave knjige 
in oblikovalskim pristopom. Žal temu ni 
bilo tako. Prav tako ob obilici podatkov in 
skromni uporabi arhivskih virov pogrešam 
prispevek recenzentov. Vse prevečkrat se v 
logaški domoznanski literaturi opaža, da se 
nekritično povzemajo podatki iz različnih 
nerecenziranih del in se tako kot v priču-
joči knjigi napake z nekritičnim prepisova-
njem samo še množijo. In še - če je knjiga 
namenjena v prvi vrsti promociji, zakaj ni 
povzetka v vsaj enem tujem jeziku? 

Ko prelistavam knjigo, se mi vedno znova 
poraja vprašanje – kaj sta pravzaprav za-
ložnik in naročnik želela ponuditi bralcu? 
Gre za strokovno monografijo, opremljeno 
z dokumentarnim fotografskim gradivom 
in v živ rob knjige umeščenimi teksti, ali 
za fotomonografijo? Če bi šlo za strokov-
no monografijo, bi pričakovala uravnote-
ženost tekstovnega in fotografskega gra-
diva, citiranje virov, kazalo, kartografski 
prikaz območja, kratke komentarje pod 
fotografijami in ne nazadnje razpoznav-
ni koncept celotnega dela. Vsebine niso 
zaokrožene niti historično niti tematsko, 
morda si še najbolj poskušajo slediti po 
geografsko zastavljenem načelu sprehaja-
nja po Logatcu in okolici. Vendar se tudi 
ob takem konceptu človek vpraša, zakaj je 
predstavitev logaške pesnice Anice Perpar 
potemtakem umeščena poleg Večnamen-
ske športne dvorane in čistilne naprave? 
In nasprotno, če gre za fotomonografijo 
s poudarkom na umetniški fotografiji in 
vrhunskem oblikovanju, potem je moj kri-
tični, sicer laični pogled na knjigo, še bolj 
kritičen. Nisem poznavalka tega področja, 
o tem naj sodijo drugi, si pa predstavljam, 
da umetniška fotografija poleg dokumen-
tarnosti prinaša še kaj več. Tako pa žal za 

številne fotografije ne morem trditi, da so 
umetniške niti da so dokumentarne. Kako 
bi lahko npr. fotografije stavb umestili 
med dokumentarne, če na njih manjka del 
objekta? In še: če izdajamo nekaj nove-
ga, nekaj, kar naj bi bilo v prvi vrsti na-
menjeno današnji promociji občine, zakaj 
je treba ponavljati številne že objavljene 
fotografije iz prejšnjih avtorjevih izdaj? 
Najmanj 20 povsem enakih fotografij je že 
bilo objavljenih leta 2011 v Siniševi knjigi 
Logatec v očeh. 

V izogib temu, da v naši občini ne bodo 
take izdaje postale standard, priporočam 
v branje priročnik avtorice Branke Biz-
jak Zabukovec – Založniški standardi: 
kakovostno izdajanje knjig v Sloveniji 
(Cankarjeva založba, 2017). Res je, da je 
danes možnosti za izdajanje knjig veliko. 
Res pa je tudi, da jih ni veliko, ki bi iz-
šle s tako visoko podporo javnih sredstev, 
kot se je to zgodilo pri izdaji knjige Po-
dobe na Logaškem. Za številne podobne 
knjige se kvaliteta meri na trgu. Takega 
preizkusa tej knjigi, ki jo je občina odku-
pila v celoti, na trgu ne bo treba opraviti.  

Bibijana Mihevc

V spomladanskih mesecih so otroci iz Vrtca Kurirček Logatec – 
enota Hotedršica z vzgojiteljicama v okviru tematskega sklopa z 
naslovom »Kaljenje semen« spoznavali, sadili in sejali semena 
ter plodove različnih rastlin. Pogovarjali so se o njih, spoznava-
li njihova imena, raziskovali, in jih zalivali, rosili in občudovali 
med kalitvijo in rastjo. Nekatera semena niti niso vzklila, druga 
pa. 

Tako je vzklilo je tudi seme v želodu. Za to, v začetku zelo nežno 
rastlinico so otroci še posebej skrbeli. Ko je nekoliko zrasla, so 
jo presadili v cvetlični lonček in ji dodali zemljo. Varovali so jo 
pred pripeko sončnih žarkov, jo zalivali in pazili, da se ni polomi-
la. Počasi je rasla in hrast je dobil prvi list. V začetku majhnega, 
nežnega, svetlo zelenega. Kasneje je zrastel še eden in še eden in 
ko je hrast imel že kar nekaj listov, smo se otroci in vzgojiteljice 
v enoti Hotedršica odločili, da to neprecenljivo rastlino posadimo 
na igrišče enote. V začetku jeseni smo skupaj izkopali luknjo in 
vanjo skrbno posadili »naše drevo«. Zalili smo ga, poleg njega 
postavili kol za oporo in hrastovo vejico nanj privezali. Kot dobri 
in odgovorni skrbniki »našega drevesa« smo okoli postavili še 
majhne lesene količke, da bo nežna rastlinica lahko varno rasla. 
Otroci vedo, da rastline pred zmrzaljo lahko zaščitimo s kopreno, 
z zastirko iz koruznice ali pa s smrekovimi vejami. To smo storili 

NAŠE DREVO

še pred zimo in mlado drevo zaščitili pred mrazom in snegom, da 
nas bo spomladi razveselilo z vso svojo lepoto.

Trudili se bomo, da nam s skupnimi močmi (vseh uporabnikov in 
obiskovalcev na igrišču) uspe vzgojiti veličastno drevo, ki bo nam 
čez leta pred pripeko sonca dajalo senco, privabljalo ptice in paj-
ke, različnim vrstam živali – predvsem žuželkam in hroščem - pa 
ponujalo dom. 

Besedilo in foto: Sonja Dremelj
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ZLATI MATURANTI

VAŠA POŠTA

Po objavi prispevka o županovem sprejemu zlatih ma-
turantov v novembrskih Logaških novicah, na strani 
14, se je na uredništvo občinskega časopisa obrnila ga. 

Martina Albreht, ki župana Berta Menarda sprašuje, po ka-
kšnem ključu vodstvo občine organizira te sprejeme. »Sprejeli 
ste jih leta 2015 (za nazaj nisem preverjala) in letošnje zlate 
maturante. Ali zlatim maturantom za leto 2016 to ne pripada  
in na podlagi česa so izpadli iz  vašega izbora?« še sprašuje 
občanka.

Objavljamo odgovor.

Spoštovana ga. Albreht,

V Občini Logatec smo se pred nekaj leti odločili, da v jesenskem 
času župan na skromni pogostitvi s kulturnim programom  sprej-
me Zlate maturante iz naše občine. Na Županovem sprejemu zla-
tih maturantov se tako mladi, ki so na maturi dosegli najvišje šte-
vilo točk, srečajo z županom, spregovorijo nekaj besed in prejmejo 
tudi skromno priložnostno darilo. Občina Logatec se vsako leto 
obrne na Državni izpitni center, ki razpolaga z informacijami o 
zlatih maturantih splošne mature. Občina z njihove strani zaradi 
varovanja osebnih podatkov prejme le imena srednjih šol, na ka-

terih naj bi bili tudi maturanti iz naše občine. V letu 2016 smo z 
Državnega izpitnega centra prejeli informacijo, da so morebitni 
zlati maturanti iz naše občine obiskovali Gimnazijo Vič, Gimna-
zijo Poljane in Gimnazijo Idrija. Po preverbi teh informacij smo 
ugotovili, da noben od dijakov ne prihaja iz naše občine.

Pridobivanje informacij o zlatih maturantih ni preprosto in se 
vam, če je prišlo do napake, za to iskreno opravičujemo ter vas 
prosimo, da nam posredujete več informacij v zvezi z morebitnim 
še enim zlatim maturantom iz naše občine. Namen Županovega 
sprejema zlatih maturantov je nagraditi vse dijake, maturante za 
njihovo pridno delo ter pridobljeno znanje, saj je le to pogoj in 
temelj za nadaljnjo uspešno pot mladega človeka.

Na tem mestu pozivamo vse občane, da se z informacijo o tem, da 
je nekdo na maturi prejel najvišje število točk in s tem naziv zlati 
maturant, obrnete na pristojne službe v Občini Logatec ali nam to 
sporočite preko pošte na naslov: Občina Logatec, Tržaška cesta 
50 A, 1370 Logatec oz. nas o tem obvestite preko elektronske po-
šte: obcina.logatec@logatec.si.

S prijaznimi pozdravi,
Občinska uprava

SLABO PLUŽENJE CEST

S pričetkom snežnih padavin so 
se vnovič pričele težave glede 
pluženja. 

Tako je 13. novembra 2017 uslužbenec 
Komunalnega podjetja Logatec plužil na 
območju ulice Došce. Ker je imel plug 
obrnjen proti dvorišču, sem mu dejal, naj 
ga obrne proti »škarpi«, česar pa ni storil, 
tako da je večino snega splužil na moje in 
sosedovo dvorišče, čeprav je ob »škarpi« 
dovolj prostora. Pripominjam, da se ta 
brezbrižnost dogaja ob vsakem sneženju. 
Del ceste pred ovinkom je bil tako slabo 
očiščen, da je na njej ostalo več kot meter 
snega. 

Zaradi neočiščene ceste se stanovalci ni-
smo mogli pripeljati do doma, ne neposre-
dno po pluženju ne pozneje, saj uslužbenec 
ceste ni posul. Na komunalnem podjetju 
smo dobili prijazno pojasnilo, da je vodja 
pluženja na terenu, ob izpostavitvi proble-
ma pa je bil pogovor grobo prekinjen. 

Podjetje, ki izvaja komunalne storitve za 
dobrobit občanov (saj jih plačujemo), je 
dolžno svoje delavce poučiti o njihovih 

nalogah in dolžnostih, v nasprotnem prime-
ru pa ustrezno ukrepati. Ker prebivalci ome-
njene ulice nismo osamljen primer, priča-

kujem ukrepanje Komunalnega podjetja 
Logatec.

Ivan Pergovnik
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ZAHVALE

Radi bi se zahvalili tudi Marku Žustu, ki mu je vsako nedeljo prinašal 
v zadnjo klop sveto obhajilo. Posebej smo hvaležni sosedu in prijatelju 
Tonetu Bradešku, ki mu je vsa leta stal ob strani. Hvaležni smo vsem 
sorodnikom, sosedom, prijateljem in znancem za izrečeno sožalje, 
darove za svete maše ter denarni dar za cerkev v Hlevnem Vrhu. 
Hvala Rafaelu Krvini za čutne poslovilne besede in čebelarskemu 
društvu Žiri, posebej Jožetu Frelihu, ki je atu zadnja leta zavzeto 
pomagal pri oskrbovanju čebel. Hvala pogrebnemu zavodu Vrhovec 
za prijazno pomoč. Nazadnje hvala vsem, ki ste ata kljub mrazu 
pospremili na njegovi zadnji poti ter darovali zanj sveto mašo.

Toplina atovega srca bo ostala vedno z nami!

Vsem in vsakemu posebej 
Bog povrni,

hvaležni otroci z družinami.

IVAN ALBREHT (TAJNIKOV IVAN)
(13. 6. 1956 – 15. 10. 2017)

Ob boleči izgubi moža, ata in brata se zahvaljujemo vsem, ki ste nam 
v težkih trenutkih stali ob strani. Iskrena hvala ekipi Nujne medicinske 
pomoči ZD Logatec in osebni zdravnici dr. Andrei Turk Šverko. Hvala 
gospodoma župnikoma Simonu Onušiču in Lojzetu Šinkovcu  za 
darovano mašo. Hvala pogrebni službi Komunalnega podjetja Logatec, 
Gorazdu Bošnjaku in Petru Šenčurju. Hvala moškemu kvintetu Grm iz 
Kamnika za zapete pesmi in petje pri maši. Zahvaljujemo se Romanu 
T. za prebrane poslovilne besede. Prav tako hvala vsem sorodnikom, 
sosedom, prijateljem, nekdanjim sodelavcem in znancem za izrečeno 
sožalje, cvetje in sveče. Hvala vsem, ki ste ga imeli radi in ga v tako 
velikem številu pospremili na njegovi zadnji poti.

Žalujoči: žena Ivica in sinova Borut ter Tomaž 

Domači pokojnega Jakoba Mivška se 
ob njegovem odhodu v večnost želimo 
zahvaliti vsem župljanom, ki ste se 
prišli z molitvijo poslovit od njega. 
Hvala duhovnikoma za prinašanje 
Svetega Rešnjega Telesa na njegov 
dom v času njegove nebogljenosti, za 
vso duhovno podporo, za vse molitve.

Srce je omagalo,
tvoj dih je zastal,
a nate spomin
bo večno ostal.
T. Pavček

ZAHVALAZAHVALA

Ob boleči izgubi našega

JURETA KLAVŽARJA

se vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem in znancem iskreno 
zahvaljujemo za izraze sožalja, denarno pomoč in podarjeno cvetje 
ter sveče. Besede zahvale so premalo za vso podporo, ki ste nam jo 
namenili. Posebna zahvala Dejanu Verbiču, Komunalnemu podjetju 
Logatec in Gorazdu Bošnjaku, PGD Dolenji Logatec in ZD Logatec 
za takojšnje ukrepanje.

Iskreno se zahvaljujemo vsem in vsakomur posebej, da ste počastili 
njegov spomin in ga v tako velikem številu pospremili na njegovi 
zadnji poti. Hvala za pisno in ustno izraženo sožalje ter tolažilne 
besede.

Vsi njegovi. 

TONČKA TREVEN, roj. TURK
(17. 5. 1931 – 14. 11. 2017)

Ob izgubi naše drage mame se iskreno zahvaljujemo vsem 
sorodnikom, sosedom, prijateljem in znancem za vso pomoč, 
izrečena sožalja, podarjeno cvetje in sveče. 

Zahvaljujemo se pogrebcem, gospe Marici za molitev, gospodu 
Pečkaju, gospe Kati za govor, pevcem za lepo petje in g. župniku 
za lepo opravljen obred.

Hvala imenovanim in neimenovanim in vsem, ki ste našo mamo 
Tončko tako številno pospremili na zadnjo pot. 

Vsi njeni

ZAHVALA ZAHVALA

Tiho teče našega življenja reka, 
tiho teče solza lepega spomina, 
umre srce, a ostane bolečina 
v srcu dragega in večnega spomina.
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KRIŽANKA
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MOBILNA TELEFONIJA TUDI PRI KABELNET!

041 621 365 • info@kabelnetlogatec.net • www.kabelnetlogatec.net

*AKCIJA OB PRIKLOPU NA TROJČEK PAKET!
Fizične osebe, ki sklenejo v mesecu decembru ali januarju novo 
TROJČEK naročniško razmerje, prejmejo 3 mesece 50% popusta na 
storitev internet.*
*  Pogodba se sklene z vezavo za obdobje 2 leti.

Mobilni paketi že od 

4,90 €/mesec
Trojček paketi 
internet, telefonija in mobilna že od 

12,40 €/mesec*
Redna cena od 19,90 €/mesec 

 • Zaokrožamo ponudbo z mobilno telefonijo SoftNET Mobil
 • Uporabljamo omrežje največjega slovenskega operaterja
             • Združite mobilno telefonijo z ostalimi storitvami in prihranite




